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Iedereen herkent een goede leider

In tijden van nood heb je sterke leiders nodig. Maar wat is een 

sterke leider? Daar zijn bibliotheken over volgeschreven. Zijn 

sterke leiders dienend, sturend, coachend, gedeeld, autocra-

tisch, delegerend of is het juist de mix van deze eigenschap-

pen? Is elke stijl geschikt voor elke situatie en past elke stijl wel 

op de vraag die een team, organisatie, multinationaal, regering 

of zelfs een staat vraagt? Het zijn vaak charismatische man-

nen en vrouwen met een uitstekend moreel kompas. Dat laatste 

lijkt essentieel voor een leider die erop wil vertrouwen dat zijn 

team, bedrijf, organisatie of land hem vrijwillig volgt. Een goed 

moreel kompas als basis voor alles wat je doet. Dat is niet alleen 

voorbehouden aan leiders, iedereen zou zijn gedrag moeten 

laten leiden door wat hij goed en juist vindt, maar dat maakt 

je nog geen leider. Een leider moet niet alleen richting geven, 

maar mensen ook het vertrouwen geven dat de richting die hij 

voorstelt tot de gewenste resultaten zal leiden.

Ingewikkeld. Het is best lastig om   de kwaliteiten die van 

iemand een goed leider maken helder te beschrijven. Toch her-

kent iedereen een sterke leider ogenblikkelijk. Hij of zij, geluk-

kig steeds vaker zij, staat op op het moment dat de situatie het 

van hem of haar vraagt. Neem Zelensky. Voor de Russische 

inval in zijn land verdiende hij zijn geld als komiek en acteur. 

Hij kwam eigenlijk min of meer toevallig in het Oekraïense 

politieke systeem terecht. Daar was niet iedereen even blij mee, 

wat moest zo’n rare snoeshaan nou aan het hoofd van een 

land? Een land dat bol stond van de corruptie en waarbij je als 

president automatisch de verdenking op je laadt dat je zonder 

de juiste betalingen hier en daar nooit op die stoel terecht zou 

zijn gekomen. En toch stond hij er op het moment dat het nodig 

was. Hij vluchtte niet, in de weken voor de inval was hij met 

de militaire leiders van het land al druk bezig om in geval van 

nood de Russen van repliek te dienen. Hij bleef. Hij ontwikkelde 

zich met enkele goede toespraken tot zijn volk automatisch tot 

hun leider. Hij was elke dag zichtbaar, riep op tot verweer, tot 

eensgezindheid, tot hier en niet verder. Niet hier, niet in dit 

land, zolang wij ons kunnen verzetten zullen we dat doen. Hij 

organiseerde medestanders, nam ogenblikkelijk contact op met 

wereldleiders, verzekerde zich van hun steun, vroeg en kreeg 

wapens. Dat begon met scherfvesten en op het ogenblik is de 

discussie gaande of er ook geavanceerde vliegtuigen kunnen 

worden geleverd. Die komen er, kwestie van tijd. Tegelijkertijd 

hield hij zijn land bij elkaar, organiseerde samen met bekwame 

militaire leiders succesvolle campagnes en het ziet er naar uit 

dat Rusland zich in een wespennest heeft gestoken. Hoe is het 

mogelijk? Dat is mogelijk omdat de onverzettelijkheid begint 

en eindigt bij Zelensky. Geen ingewikkelde toespraken, geen 

blauwe pakken, een heldere boodschap in een groen leger 

T-shirt. Dat is leiderschap. Hoe het zal aflopen is onbekend, 

Rusland blijft natuurlijk een formidabele tegenstander, maar 

één ding is zeker, Zelensky en met hem Oekraïne staan met 5-0 

voor en ze zijn op de goede weg. Slava ukraini heroyam slava!

Hans Eberson
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6  DKC Totaaltechniek viert drie jubilea tegelijk:
  In 2019 werd DKC Totaaltechniek uitgeroepen tot Gelders Familiebedrijf van het 

jaar. Oprichter Frans Dekkers heeft dit nog mee mogen maken. Op de avond van 
de bekendmaking trok hij de microfoon uit de handen van presentator Sander 
Schimmelpenninck en vertelde hij hoe trots hij was op zijn zonen Frank en Roland 
en alle medewerkers van DKC. Dat was een mooie pluim voor een bedrijf dat eigenlijk 
vanaf de start in de jaren zestig een aantal belangrijke waarden uitdroeg. Met name 
de menselijke maat die het bedrijf hanteert is onderscheidend. Frank Dekkers: “Dat zit 
in ons DNA ingebakken, wanneer je aandacht hebt voor je medewerkers, hebben zij 
aandacht voor jou. En dat maakt het leven voor iedereen veel plezieriger.”

14   Robert-Jan Egberts van Gallery 024: ‘Kunst verrijkt je leven’
  In juni 2021 kwam voor Robert-Jan Egberts een droom uit: een eigen galerie in het 

centrum van Nijmegen. En wat voor een, een lust voor het oog, maar ook een gevaarlijk 
domein voor liefhebbers van moderne kunst, want er hangt en staat veel wat je eigenlijk 
wel zou willen aanschaffen. Nu, anderhalf  jaar later, is Robert-Jan tevreden over de 
stap die hij heeft gezet. “Veel mensen in de regio Nijmegen waarderen Gallery 024. Er 
is dan ook veel keuze van prachtig werk, van sculpturen, tot digital art, van pop-art tot 
polygrafiek of leather dibond. Kom gewoon een keer kijken!”

22  Mark Nijhuis en Loes de Kort (Baiana) over hun horecareis:
  “Ondernemen is ook je nek uitsteken en risico’s nemen”, zegt Mark Nijhuis. Mark en 

zijn partner Loes zijn echter niet bang voor een uitdaging, sterker nog het haalt het 
beste in hen naar boven. Daarom werden ze eigenaar van Baiana, onder Nijmegenaren 
waarschijnlijk nog beter bekend als De Sprok. Mark en Loes zagen de  ongekende 
mogelijkheden en startten een grote verbouwing. Het resultaat is verbluffend.

26  Brunet Advocaten, vertrouwde werkwijze in een nieuwe styling
  Wie de nieuwe website van Brunet opent wordt niet alleen verrast door de frisse nieuwe 

huisstijl, maar ook door het openingsstatement: ‘Wij zij gespecialiseerde advocaten 
die luisteren naar hun cliënten en doorgaan waar anderen opgeven. Inspanning is 
namelijk geen verplichting, maar een verantwoordelijkheid. Wij werken niet met lagen 
stagiaires en junior-advocaten, maar koppelen u meteen aan een gespecialiseerde 
partner-advocaat. Zo doen we dat al sinds 1979 en we zien geen enkele reden om dat in 
de toekomst anders te doen’. Volstrekt helder. Het dagelijks bestuur van Brunet - Karin 
Huisman en Gerben Olijslager en managementassistente Clarine Harms - leggen uit 
hoe dat dan in zijn werk gaat.

 

Sally Wolfraad over werken bij DKC: 

‘Toen ik een andere baan 
zocht was mijn angst  dat 
ik in deze tijd geen echt 
familiebedrijf meer zou 
kunnen vinden. Een bedrijf 
waar heel veel familieleden 
door de organisatie 
heen zijn geweven, waar 
medewerkers centraal staan, 
gelukkig bleek niets minder 
waar. Ik heb mijn hart aan 
DKC verknocht, voel me 
goed hier, gerespecteerd en 
gewaardeerd. De waarde 
daarvan is in geen geld uit 
te drukken’

14
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30  Een circulaire economie is nog ver weg
  Een volledig circulaire economie is essentieel voor een duurzame toekomst. 

Daarom besloot het kabinet in 2016 een traject in gang te zetten waarmee deze 
doelstelling in 2050 moet zijn gerealiseerd. Het Planbureau voor de Leefomgeving 
(PBL) publiceerde begin dit jaar een tussenrapport. Hoe staan we er nu voor? 
Die uitkomst is slecht. Als we op de huidige weg voortgaan zullen de ambitieuze 
doelstellingen zeker niet worden gehaald. Het is tijd voor actie.

36  Eetcafé Jan Klaassen heet nu Bistro van Loon
  Daniëlle van Loon is er helder over: “Die naamsverandering van Eetcafé Jan 

Klaassen naar Bistro van Loon stond eigenlijk al twee jaar op de planning, maar 
door corona kwam het er niet van. We merken dat het ons goed doet, want 
niet alleen de naam is veranderd, ook het interieur en de menukaart. Mooiere 
producten, luxere gerechten, we hebben het imago van een eetcafé van ons 
afgeschud.”

Jaargang 8, voorjaar 2023
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DKC Totaaltechniek viert drie jubilea tegelijk:

In 2019 werd DKC Totaaltechniek uitgeroepen tot Gelders Familiebedrijf van het jaar. 
Oprichter Frans Dekkers heeft dit nog mee mogen maken. Op de avond van de bekendmaking 

trok hij de microfoon uit de handen van presentator Sander Schimmelpenninck en vertelde 
hij hoe trots hij was op zijn zonen Frank en Roland en alle medewerkers van DKC. Dat was 
een mooie pluim voor een bedrijf dat eigenlijk vanaf de start in de jaren zestig een aantal 

belangrijke waarden uitdroeg.

Het draait bij ons om 
de menselijke maat’

C H A N G E YO U R B US I N E SS . N L

Waarden die passen bij een echt fami-
liebedrijf of zoals het juryrapport het 
verwoordde: goed georganiseerd en 

bestuurd, creatief en innovatief, gebruikmakend 
van de meest moderne technieken, intrinsiek maat-
schappelijk betrokken, een uitstekende service, met 
het vizier op succes op de langere termijn en vooral 
met oog voor de medewerkers, want zij maken uit-
eindelijk het verschil. Frank Dekkers: “Dat zit in ons 

DNA ingebakken, wanneer je aandacht hebt voor je 
medewerkers, hebben zij aandacht voor jou. En dat 
maakt het leven voor iedereen veel plezieriger.”

DKC Totaaltechniek bestaat dit jaar 60 jaar, van 
Santvoort enovatieve installaties (overgenomen in 
2021) bestaat 50 jaar en Frank en Roland Dekkers 
namen 30 jaar geleden het bedrijf over van vader 
Frans. Er is veel gebeurd de laatste jaren. DKC had 
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net als elk bedrijf last van corona, maar 
kwam er met veel kunst en vliegwerk 
goed doorheen. ”Zo goed en kwaad als 
het ging, maar met de vaste overtuiging 
dat we het samen moesten doen.” DKC 
Totaaltechniek maakt de meest uiteen-
lopende projecten op het gebied van 
werktuigbouw, koudetechniek, klimaat-
techniek, elektrotechniek en meet- en 
regeltechniek. “Met de overname van 
van Santvoort uit Berlicum kwam er een 
toonaangevend bedrijf gespecialiseerd 
in elektrotechniek bij. Daarvoor zochten 
we een nieuwe directeur. Onze eigen wat 
kleinere afdeling elektrotechniek is vanaf 
1 januari opgegaan in KSW (kleinschalig 
werk). Daarnaast levert DKC service en 
onderhoud voor alle gebouwgebonden 
installaties.

GEVEN EN NEMEN
Tom Scheenen nam op 1 okto-
ber 2021 afscheid als directeur van 
Schekman Elektrotechniek, dat vanaf 
die datum verder ging als Batenburg 
Installatietechniek. “Ik besloot mijn 
werkzaamheden af te maken, mijn 
baan goed over te dragen, te zorgen dat 
alle klanten en medewerkers bleven en 
daarna even rustig aan te doen. Ik kreeg 
al snel een telefoontje van Frank Dekkers 
met de mededeling dat hij iemand zocht 
voor van Santvoort en hij vroeg of we 
samen eens een kop koffie konden drin-
ken. Dat hebben we gedaan en de sfeer 

was meteen goed. Ik hou van dit type 
bedrijf. Een familiebedrijf, waarbij het 
natuurlijk belangrijk is om een gezonde 
marge te realiseren, maar waar de men-
selijke maat leidend is. Een bedrijf waar 
medewerkers als hulpmonteur beginnen, 
maar waar de mogelijkheden aanwezig 
zijn om je via scholing en ervaring op te 
werken tot bijvoorbeeld leidinggevend 
monteur, werkvoorbereider of project-
leider. Als je zelf maar wil. Die kansen 
liggen er, het is aan iedereen zelf om de 
route in te vullen en wij als bedrijf willen 
dat graag faciliteren. Ik voelde de onder-
linge betrokkenheid, mensen gunnen 

elkaar iets, helpen elkaar en dat heeft een 
positieve uitstraling naar klanten. Die 
zien en proeven dat namelijk ook. Een 
voorbeeld? Gaat er iets fout, dan volgen 
er geen ellenlange discussies, maar los-
sen we het samen in belang van de klant 
op. Een ander treffend voorbeeld hoorde 
ik van medewerkers zelf. In 2022 is een 
nieuwe CAO afgesloten met een salaris-
verhoging die ingaat per 1 maart 2023. 
Frank en Roland Dekkers besloten om 
die loonsverhoging gewoon al in oktober 
2022 in te laten gaan. Kwestie van geven 
en nemen.” Frank Dekkers beaamt dat: 
”Daar krijg je iets voor terug. Zo was 

2022 een onwaarschijnlijk druk jaar, 
maar omdat iedereen er de schouders 
onder zette kwam het toch goed. Met 
Tom Scheenen hebben we een niet alleen 
teamplayer, maar ook een teambuilder 
binnengehaald en daar zijn we blij mee. 
De komende jaren zullen DKC en van 
Santvoort vanuit een eigen identiteit 
steeds verder naar elkaar toe groeien. 
We gaan van elkaar leren, nemen ‘best 
practices’ van elkaar over. Op dit moment 
voeren we al vier projecten samen uit.”

C H A N G E YO U R B US I N E SS . N L

‘Ik hou van het 
type bedrijf waar 
de menselijke maat 
leidend is’
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BAS AARTS
Elk bedrijf is als het goed is voortdu-
rend in ontwikkeling. Zo kwam Frank 
Dekkers in contact met Bas Aarts, 
gepokt en gemazeld in met name com-
merciële trajecten. “Vroeger zouden 
ze het sales noemen, maar ik zie mijn 
werkterrein veel breder. In ons gesprek 
bleek dat DKC eigenlijk geen commer-
cieel manager in dienst had, dus daar 
kon ik iets toevoegen. Zo’n 95% van de 
opdrachten komt van vaste klanten of 
viavia, maar dan ligt er nog een groot 
terrein open, ook voor vaste klanten. 
Ook crossselling binnen de afdelingen 
van DKC en van Santvoort. Een bedrijf 
dat een luchtbehandeling of koeltech-
nische oplossing zoekt heeft misschien 
ook wel een elektrotechnische of werk-
tuigbouwkundige vraag of is op zoek 
naar een bedrijf dat een totaaloplossing 
kan aanbieden. Dat pikken we nu nog 
niet structureel op, daar is niemand full-
time mee bezig. Leidinggevenden van 
verschillende afdelingen focussen zich 
begrijpelijkerwijs op hun project. Voor 

mij liggen daar kansen, daar kan ik veel 
in betekenen, ik heb daar wel ideeën 
over.” Bas Aarts is 1 maart gestart en 
eigenlijk meteen in het diepe gegooid. 
“Geen probleem, ik blijf toch wel drij-
ven. Bovendien beschik ik over een 
groot eigen netwerk ook in de aanne-

merswereld, dat ik hier zeer zinvol kan 
inzetten. Binnen DKC is men gewend 
aan korte lijnen, iedereen is eenvoudig 
aanspreekbaar en dat maakt mijn werk 
gemakkelijker. Het spreekt voor zich 
dat ik van Santvoort ook meeneem in 
mijn portefeuille.” Bas Aarts voelt zich 
nu al thuis in het bedrijf. “Hier hangt 
een gezonde sfeer, we doen het met z’n 

allen, iedereen is even belangrijk, er 
zijn geen rangen of standen en ook de 
deuren van de directie staan altijd open. 
Transparant en eerlijk, daar hou ik van.”

BOB VERPOORT
Vertellen dat je de waarden van een 
familiebedrijf hoog houdt, dat je oog 
hebt voor je mensen, ze ontwikkelkan-
sen biedt, er ook in moeilijker tijden voor 
ze bent, dat is gemakkelijk. Hoe zit dat 
in de praktijk? Bob Verpoort (41 jaar) 
begon op 1 september 1998 als leerling-
monteur bij Koel-Combi en hij werkte 
zich al snel op tot koelmonteur. In 2001 
nam DKC Koel-Combi over. “Ik ver-
huisde mee en kwam in een vergelijk-
baar familiebedrijf terecht. Ik kon ook 
hier allerlei cursussen volgen, dat wordt 
zelfs gestimuleerd. Ik werd 1e monteur 
en groeide uiteindelijk bij DKC door tot 
montageleider. In die functie ben ik de 
contactpersoon tussen de werkvoorbe-
reiders en de monteurs. Soms spring ik 
nog bij in de montage, ik ben ook vaak 
aanwezig bij inbedrijfstellingen, soms 

C H A N G E YO U R B US I N E SS . N L
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‘De ontwikkelkansen 
liggen er, het is aan 
iedereen zelf om de 
route in te vullen’  
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zit ik een dag op kantoor, ik ben betrok-
ken bij de start van projecten en ik bezoek 
projecten om in te schatten wat monteurs 
nodig zullen hebben. Begeleiding en ver-
binding zijn in mijn functie belangrijke 
taken. Ik zit nu al 24 jaar in dit vak en ik ga 
nog elke dag met plezier naar mijn werk. 
Montage vind ik mooi, je bouwt iets op, nu 
heb ik een meer coördinerende taak, maar 
ook dat heeft zijn charme.” Nooit aan een 
ander bedrijf gedacht? “Ik ben in septem-
ber 2022 benaderd door een collega-bedrijf 
waar ik een mooie functie zou kunnen 
krijgen. Ik heb het toch niet gedaan, dit is 
een familiebedrijf waar iedereen elkaar 
kent. Ik ben er open over geweest, met 
als gevolg dat ik nu montageleider ben 
en dat hoeft wat DKC betreft niet het 
eindstation te zijn. Wat de doorslag gaf? 
Ik voel me hier gewoon op mijn gemak. Ik 
beheers de techniek, ik ken de klanten, de 
klanten kennen mij en je wordt hier overal 
bij betrokken. We doen het hier nog echt 
samen, dat zorgt voor extra werkplezier en 
wellicht dat ik de volgende uitdaging ook 
nog aanga, maar eerst maar eens een paar 
jaar ervaring opdoen als montageleider.”

SALLY WOLFRAAD
Sally Wolfraad werkte zo’n vijftien jaar als 
service coördinator bij diverse technische 
bedrijven, groot en klein, tot ze oktober 
2021 overstapte naar DKC. “Als service 
coördinator sta je 24/7 aan en ik wilde wat 
minder hectiek. Dat vond ik als werk-
voorbereider bij de afdeling KSW (klein-

schalig werk) bij DKC, die functie past mij 
uitstekend. Hectiek is er nog genoeg, maar 
het kan beter worden gedoseerd. Zelf kan 
ik heel slecht mijn grenzen bewaken, het 
is mijn valkuil. Bij het eerste gesprek bij 
DKC heb ik aangegeven dat ik daar hulp 
bij nodig heb, collega’s om me heen die me 
durven terug te fluiten. Zowel mijn directe 
collega’s als de directie houden strak in de 
gaten of ik binnen mijn grenzen blijf, dat 
voelt goed aan en geeft me rust. Bovendien 
hangt er binnen DKC een sfeer van eerlijk-

heid en oprechtheid. Is er onderlinge irri-
tatie? We spreken het helder naar elkaar 
uit en lossen het vervolgens samen op. 
Werkvoorbereider is een prachtig beroep. 
Ik ben een dienstverlenende schakel tus-
sen de klant, leveranciers, projectleiders en 
monteurs. Dat is dienstverlening ten top, 
want je streeft ernaar de hele lijn tevre-
den te houden. Daarnaast kiest DKC heel 
bewust voor kwaliteit in plaats van kwan-
titeit. Technisch directeur Roland Dekkers 
heeft een technisch hart, staat voor kwali-
teit en is onwijs gedreven. Zijn broer Frank 
heeft het commerciële hart, is een mensen-
mens, net zo gedreven als Roland en hij 
vult hem als algemeen directeur geniaal 
aan. Financieel directeur Jan Paschedag 
kwam tijdens de kerstborrel naar me toe 
om te vragen hoe het met me ging. ‘Maak 
je niet druk, ik hou je wel in de gaten’. Dat 
is de sfeer, een gevoel van vertrouwdheid, 
dat je hier op je plaats bent. Mijn angst 
was dat ik in deze tijd geen echt fami-
liebedrijf meer zou kunnen vinden. Een 
bedrijf waar heel veel familieleden door de 
organisatie heen zijn geweven, gelukkig 
bleek niets minder waar. Ik heb mijn hart 
aan DKC verknocht, voel me goed hier, 
gerespecteerd en gewaardeerd. De waarde 
daarvoor is in geen geld uit te drukken. 
Frank omschreef het ooit in een interview 
als volgt: ‘als je bij DKC werkt, zorgen we 
ook echt voor je en staan we voor je klaar.’ 
Ik kan dat alleen maar beamen.”
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Moet het gebruik van ChatGPT worden gereguleerd?

ChatGPT (Generative Pre-trained Transfor-
mer) is het prototype van een door Ope-
nAI ontwikkelde chatbot, die is gespeci-

aliseerd in communicatie met een gebruiker. Het 
gaat hier om een verbeterde versie van GPT-3. 
Inmiddels deden miljoenen mensen ervaringen op 
met het revolutionaire taalmodel en sommigen ge-
bruiken het nu al in hun dagelijkse werk. Er doemt 
een probleem op, de teksten zijn  - ondanks begin-

nersfouten - nauwelijks van echt te onderschei-
den. De roep om het gebruik aan banden te leggen 
klinkt steeds luider. Kan dat trouwens nog wel?

SCHOLIEREN ZIJN BLIJ
Middelbare scholieren slaakten een zucht van 
verlichting, boekbesprekingen of andere taal-
opdrachten zijn vanaf nu kinderspel, ChatGPT 
schrijft ze. Scholen zijn minder blij, want hoe 

De introductie van ChatGPT in november 2022 leidde tot wereldwijde reacties. 
Een chatbot die perfecte teksten over elk willekeurig onderwerp in recordtijd 

kan produceren? Die is er nu. De reacties lopen zeer uiteen. Sommige gebruikers 
kunnen niet genoeg superlatieven vinden om de voordelen van ChatGPT te 

beschrijven, anderen waarschuwen tegen misbruik, want wat is nog echt en wat 
door een machine gegenereerd?
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‘Verdwijnt het onderscheid 
tussen feit en fictie?’



controleren ze of een tekst authentiek 
is? Ook persberichten of journalistieke 
producten, liefdesbrieven, sollicitatie-
brieven, complete boeken, toneelstuk-
ken, ChatGPT schrijft ze. En het meest 
wonderlijke van alles, het algoritme 
van ChatGPT is zelflerend, de teksten 
worden dus steeds beter, het programma 
traint zichzelf met nieuwe teksten en 
gesprekken. Het programma wordt 
vaak gebruikt om een eerste voorzet te 
geven, de check van een mens is nu nog 
wel echt nodig. Is de tekst niet te mat, 
klopt de opbouw, staat er geen onzin 
in? Dat laatste zal niet zo snel gebeuren. 
ChatGPT is een vorm van kunstmatige 
intelligentie, die is getraind met een 
enorme dataset, een zogeheten Large 
Language Model, bestaande uit teksten 
vanuit allerlei geschreven en gesproken 
bronnen. OpenAI heeft bij de ontwikke-
ling van ChatGPT ook menselijke trai-
ners ingezet om dialogen in te spreken. 
De adoptiesnelheid van het programma 
is enorm: de eerste vijf dagen gebruikten 
al meer dan een miljoen bezoekers de 
software, dus ChatGPT is hier om voor-
goed te blijven.

DE ROL VAN DE MENS
Wat is de rol van de mens nu nog? Best 
groot, om te beginnen geeft de mens de 
computer een commando of stelt een 
vraag: schrijf een perfecte column (zie 
de column van Wouter van der Loon 
op pagina 50). Daar komt een zinvol, 
maar vaak saai verhaal uit, dat – indien 
Wouter dat had gewild – goed als basis 
had kunnen dienen voor een goede 
column. Voor sommige beroepsbeoefe-
naars zal ChatGPT dus best een bedrei-

ging zijn, denk aan tekstschrijvers en 
journalisten. Zij werken vaak op basis 
van al bestaande kennis vanuit ver-
schillende bronnen, die dus ook voor 
ChatGPT bekend is. Wat in elk geval 
ontbreekt is creativiteit, humor, cynisme, 
kortom typisch menselijke stijlkenmer-

ken en trekjes die niet eenvoudig in 
strakke voorgeprogrammeerde taal zijn 
te vangen. Toch zijn er al veel professio-
nele gebruikers, ook in de wetenschap. 
In natuurkunde en chemie gebruiken 
wetenschappers al AI-modellen om een 
vastgelopen onderzoek een nieuwe wen-
ding te geven. Daar blijkt AI uitermate 
geschikt voor. Het kan wetenschappers 
inspireren tot nieuwe ideeën, want mis-
schien ziet ook ChatGPT wel nieuwe 
verbindingen die onderzoekers zelf nog 
niet hadden bedacht. Op die manier 
gebruiken ze wel degelijk een zekere 
vorm van creativiteit, zijn ze in staat om 
taalkennis op een verrassende manier te 
combineren. Dat moeten we echter nog 
zien, zo ver is het zeker nog niet.

IS CHATGPT EEN GEVAAR?
ChatGPT blijft een machine die voor-
spelt welke woorden uit een oneindige 
brei data logischerwijze bij elkaar passen 
en hoe je ze achter elkaar moet zetten om 
er een coherent verhaal van te maken. 
Het is dus niet meer en niet minder 
dan een zoekmachine. Die machine 
denkt niet en doet niet, heeft in feite dus 

‘ChatGPT is een 
verbeterde versie   
van GPT-3’
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dezelfde capaciteiten als een rekenmachine, die 
doet de dingen die ooit zijn ingevoerd. In dit geval 
leert ChatGPT door AI algoritmes zelf ook nog. 
Dat is wel iets om rekening mee te houden: Chat 
GPT is een sterk verbeterde versie van GPT-3 en er 
komt dus zeker ook een sterk verbeterde versie van 
ChatGPT. Het is een oneindige reeks. Zolang men-
sen bereid zijn geld te investeren in ontwikkelcapa-
citeit zal de machine zich verbeteren en dat zal snel 
gaan. Dan bereiken we al snel een punt waarbij feit 
en fictie niet meer uit elkaar zijn te houden.

FEIT EN FICTIE
Wanneer het voor sommige door ChatGPT gege-
nereerde teksten nu al moeilijk is om ze van echt 
– door mensen geschreven – teksten te onder-
scheiden, hoe zit dat dan over tien jaar? Dan is 
het volstrekt onmogelijk om een ChatGPT-tekst te 
herkennen. Wanneer dezelfde ontwikkelingen zich 
voordoen met beelden en video dan wordt het een 
monsterklus om te bepalen of informatie nep of 

echt is. Op dit moment hebben miljoenen gebrui-
kers van allerlei social mediakanalen al moeite om 
een bericht te herkennen als nepnieuws en dus 
vals. Dat heeft al het niveau bereikt dat het als een 
wapen in de informatieoorlog tegen een vijand 
kan worden ingezet. Wat als dat allemaal nog veel 
perfecter wordt? De voorspelling is dat in 2025 90% 
van de digitale informatie door kunstmatige intel-
ligentie tot stand komt. Dat is dus over twee jaar. 
Wie kan dan nog controleren wat waar is en wat 
gecreëerde realiteit?

‘Het is nu al moeilijk om 
door ChatGPT gegenereerde 
teksten van echt door mensen 
geschreven teksten te 
onderscheiden’
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OVERHEIDSTAAK
Alleen de overheid is in staat om het 
gebruik van ChatGPT en vergelijk-
bare modellen aan banden te leggen. 
Het probleem van overheden is echter 
dat ze altijd reageren op bestaande 
situaties, ze houden geen of te weinig 
rekening met toekomstige ontwikke-
lingen. Is van de ontwikkelaars zelf iets 
te verwachten? OpenAI-oprichter Sam 
Altman spreekt openlijk over de geva-
ren. Hij noemt AI-toepassingen zoals 
CHatGPT potentieel gevaarlijk en ‘grie-
zelige’ AI-toepassingen niet ver van ons 
verwijderd. Wat hij precies met grieze-
lig bedoelt is niet helder. Sam Altman: 
“Eén van die uitdagingen voor AI is het 
wegwerken van vooroordelen. Omdat 
de modellen zijn getraind op bestaande, 

en vaak gedateerde data bestaat de kans 
dat vooroordelen in de antwoorden 
sluipen. Die ‘biases’ kunnen over uit-

eenlopende thema’s gaan. Om die voor-
oordelen uit de antwoorden te halen, is 
nog meer training op data nodig. Het te 
snel adopteren van AI kan een beang-

stigende ervaring zijn, al geloof ik ook 
dat de wereld zich vrij snel zal aanpas-
sen.” Sam Altman richtte OpenAI op 
samen met Elon Musk. Ook zijn oordeel 
is helder: “Onder andere ChatGPT 
heeft een enorm potentieel, dat zowel 
positief als negatief kan uitvallen, maar 
daaraan is een groot gevaar gekoppeld. 
Er moet regelgeving komen want op 
dit moment is AI een groter risico dan 
auto’s, vliegtuigen of medicijnen.” Als 
de mensen die aan de basis van deze 
ontwikkelingen staan voor gevaren 
waarschuwen, dan is het misschien 
verstandig om te handelen en die 
razendsnelle AI-ontwikkelingen snel en 
effectief aan banden te leggen.

‘Sam Altman (oprichter 
OpenAI) noemt AI-
toepassingen zoals 
CHatGPT potentieel 
gevaarlijk’
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In juni 2021 kwam voor Robert-Jan Egberts een droom 
uit: een eigen galerie in het centrum van Nijmegen. 
En wat voor een, een lust voor het oog, maar ook een 
gevaarlijk domein voor liefhebbers van moderne kunst, 
want er hangt en staat veel wat je eigenlijk wel zou willen 
aanschaffen. Nu, anderhalf  jaar later, is Robert-Jan 
tevreden over de stap die hij heeft gezet. “Veel mensen in 
de regio Nijmegen waarderen Gallery 024. Er is dan ook 
veel keuze van prachtig werk, van sculpturen, tot digital 
art, van pop-art tot polygrafiek of leather dibond. Kom 
gewoon een keer kijken!”

‘Kunst 
verrijkt 
je leven’

 Robert-Jan Egberts van Gallery 024 
over de waarde van kunst:

C H A N G E YO U R B US I N E SS . N L



Robert-Jan Egberts kreeg het vak met de pap-
lepel in gegoten. Zijn vader Hans was in de 
jaren tachtig eigenaar van een toonaange-

vend bedrijf in kunstposters. “In die tijd had ieder-
een wel een paar posters aan de muur hangen. Wij 
drukten en verkochten geen filmsterren of posters 
van bijzondere auto’s, maar kunstposters van hoge 
kwaliteit. Mijn vader Hans bouwde zo aan een groot 
netwerk van nationale en internationale kunstenaars. 
Wij leverden niet alleen in Nederland, maar in meer 
dan vijftig landen. Het bedrijf in kunstposters ver-
dween en Robert-Jan moest een hele nieuwe markt 
opbouwen met exclusieve kunstenaars en een divers 
aanbod aan kunstwerken. “Eerst in Nederland en 
Duitsland, gewoon in de auto stappen en galleries 
bezoeken, zo simpel zijn we gestart. Dat lukte, er ont-
stond een nieuw netwerk.”

KUNST IS BELEVING
De groothandel draait op volle toeren, Robert-Jan 
vertegenwoordigt zo’n 25 Nederlandse en enkele 
internationale kunstenaars, in originelen, limited 
editions en sculpturen. “Dat vind ik een mooi aantal, 
want ik wil zelf nauw contact met de kunstenaars 

onderhouden. Dat vind ik van levensbelang.” De 
groothandel loopt goed, maar Robert-Jan had altijd 
de stille wens om ergens zelf een galerie te openen, 
om direct contact te hebben met de mensen die de 
kunst aan hun muren hangen. “Kunst is in mijn 
optiek namelijk een beleving. Wij vertellen er een 
verhaal bij, want wij weten wat de kunstenaar met 
zijn werk voor ogen heeft. Dan gaat zo’n werk heel 
anders leven.” Robert-Jan noemt het voorbeeld 
van kunstenares Caroline Bos. Zij maakt werk met 
veelkleurige tropische vlinders. “Die worden in 
het Amazonegebied gekweekt voor behoud van 
het regenwoud en omdat vlinders heel kort leven 
worden deze door een speciale stichting verkocht 
aan kunstenaars. Het moet natuurlijk wel ethisch 
verantwoord zijn. Caroline maakt er daarom niet 
alleen unieke werken mee, zij werkt met haar werk 
mee aan het behoud van het regenwoud.”

VAN WELDERENSTRAAT
Als je als echte Nijmegenaar een galerie wilt starten 
is Nijmegen de voor de hand liggende keuze. 
“Het pand aan de Van Welderenstraat 10 kwam 
vrij en dat was voor mij een mooie start. Veel 
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vierkante meters in het centrum van de 
stad, bovendien een kluis in de kelder, 
want het pand was oorspronkelijk een 
bankkantoor. Het gaat natuurlijk niet 
vanzelf, ik vertegenwoordig exclusief zo’n 
25 Nederlandse kunstenaars, bekend en 
minder bekend, die in zeer verschillende 
stijlen werken. Ik ben hun venster op de 
wereld, hun toegang tot de markt, hier 
hebben ze een podium en al doende wordt 
hun werk steeds meer gewaardeerd en 
dan gaat de bal rollen.” Inmiddels is het 
pand aan de Van Welderenstraat eigenlijk 
te klein. “Zeker voor de plannen die ik 
heb, door bijvoorbeeld kunstexposities 
te combineren met een diner of een 
wijnproeverij.”

MODERNE KUNST
Wat tref je zoal in Gallery 024 aan? “We 
hebben een brede collectie, street art, pop 
art en fashion art, sculpturen, multi layer 
portretten van Chantal Brink, projecten 
waarin schildertechnieken worden 
gecombineerd met fotografie, pop art, 
candy sculpturen van Michael Daniels en 
Ad van Hassel, mix media werken van 
Jack Liemburg, werken van Hans Jochem 
Bakker, James Chiew, Micha Baker en 
Jacky Zegers. Heel divers, exclusief en toch 
nog echt betaalbaar. Dan heb je het over 
bedragen van 1000,- tot zo’n 15.000,- euro. 
Om die bereikbaarheid verder te vergroten 
kun je werken ook huren of kiezen voor 
huurkoop. In feite is alles bespreekbaar. 
Wil je een andere lijst om het werk? Kan, 
we hebben onze eigen lijstenmakerij.” 

Kunstenaars dragen zelf ook bij aan het 
betaalbaar houden van hun werk. “Veel 
kunstenaars maken één masterpiece en 
daarnaast nog een tiental limited editions 
bijvoorbeeld op plexiglas. Ik heb een 
goed contact met alle kunstenaars. Ik 

verwacht van ze dat ze regelmatig nieuw 
werk aanleveren, want we wisselen onze 
collecties elke drie maanden.”

GALLERIES
Niet alleen de band met kunstenaars 
is belangrijk, het netwerk van galleries 
zowaar nog meer, want daar moeten de 
kunstwerken hun weg naar liefhebbers 
vinden. “Dat netwerk is uitgebreid. 
Ik belever veel galleries in Duitsland, 
maar bijvoorbeeld ook in Zweden of 
Dubai. De markt voor moderne kunst is 
breed, maar je moet wel je gezicht laten 
zien en uitstekende service leveren. We 
brengen onze werken zelf naar galleries 
of in Nederland naar particulieren, van 
het Duitse eiland Sylt tot in München. 
Alleen op die manier hebben we de 
garantie dat kunstwerken onbeschadigd 
worden afgeleverd. Particulieren 
kunnen kunstwerken eerst uitproberen, 
je wilt natuurlijk zeker weten dat het 
een meerwaarde is in je interieur. Dan 
krijg je tevreden klanten en dat worden 
ambassadeurs van je werk.” De drempel 
om een galerie te bezoeken is voor 
sommige mensen hoog. “We doen er alles 
aan om die drempel te verlagen. Hier 
kun je gerust binnenlopen, gewoon om 
te genieten van het moois dat er hangt 
en staat, want kunst verrijkt je leven. 
Ook daarin hebben we een taak, mensen 
vertrouwd maken met moderne kunst.” 

Meer weten? Kijk op www.gallery024.com.
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‘Robert-Jan had 
altijd de stille wens 
om ergens zelf een 
galerie te openen’



‘Nieuwe toernooien, 
thematische exposities

 en een film’

Nieuws over het Nederlands Golfmuseum en meer
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De aantrekkingskracht van het Nederlands Golfmuseum, gevestigd in het clubhuis 
van Golfbaan landgoed Bleijenbeek in het Noord Limburgse Afferden, groeit. 
Dat is niet in de laatste plaats de verdienste van het bestuur van de stichting 

Nederlands Golfmuseum. Baaneigenaar Dirk-Jan Vink en bestuursvoorzitter en 
conservator John Ott geven uitleg over de nieuwste plannen. 
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De familie Vink opende in 1995 Golfbaan Wel-
deren in Elst en een tiental jaren later Golf-
baan Bleijenbeek in het Limburgse Afferden. 

Die golfbaan maakt onderdeel uit van een landgoed 
in het noordelijke deel van Nationaal Park De Maas-
duinen. Het landgoed is zo’n 125 hectaren groot, 
waarvan 30 hectaren bos. Verder vind je er de ruïne 
van Kasteel Bleijenbeek, een heerlijkheid die in 1945 
door oorlogshandelingen werd verwoest en boerderij 
De Aldenhof. Er werd een 18 holes golfbaan (architect 
Gerard Jol), een par 3/4baan, een pitch en puttbaan 
met oefenfaciliteiten en een prachtig clubhuis met res-
taurant gerealiseerd.”

AANTREKKINGSKRACHT VERGROTEN
De start was uitstekend, de prachtige lay-out van 
de baan en de situering in het noordelijke deel van 
Nationaal Park De Maasduinen droegen daar zeker 
aan bij. De crisis van 2008 gooide echter roet in 
het eten, het aantal (businessclub)leden liep terug 
en dus was het tijd voor actie. “Dat gebeurde op 
meerder fronten”, vertelt Dirk-Jan Vink. “Om te 
beginnen hebben we de banden met Nationaal Park 
De Maasduinen aangehaald. Ons landgoed werd 
een officiële toegangspoort voor het park en dat 
betekent dat je bij ons bijvoorbeeld alle informatie 
vindt over fiets- en wandelroutes. We trekken ook 
samen met de gemeenten op om de toeristische 

aantrekkingskracht van de regio te versterken. 
Voor ons betekende dat onder andere dat we veel 
bezoekers aantrekken, die bijvoorbeeld op het terras 
komen genieten van het prachtige landschap, maar 
geen directe connectie hebben met de golfsport. 
Dat kan, want zoals je overal op het terrein kunt 
lezen: Iedereen is welkom. Fietsclubs, wandelaars, 
maar bijvoorbeeld ook bridgegezelschappen 
maken gebruik van de faciliteiten in ons prachtige 
clubhuis. We kregen een vergunning voor een 
camperstandplaats, met als gevolg dat veel golfers 
en niet-golfers dankbaar gebruik maken van deze 
overnachtingsmogelijkheid.” De golfers werden 
niet vergeten. “Een grote groep greenkeepers werkt 
dagelijks aan het verbeteren van de baan, vaak 
met de inzet van vele vrijwilligers.” Ecologie is een 
belangrijk facet in de visie van de familie Vink. 
“Bijvoorbeeld door nauw samen te werken met 
natuurorganisaties. Zo is bijvoorbeeld recentelijk de 
Eckelse beek aanzienlijk verbreed, zodat er ruimte 
komt voor water, flora en fauna.”

NEDERLANDS GOLFMUSEUM
Maar er gebeurde meer “Een Duitse hoogleraar 
zette ons op het spoor van Pieter van Afferden, 
een Nederlandse humanist uit de zestiende 
eeuw”, vertelt John Ott. “Als rector van de Latijnse 
school schreef Pieter van Afferden het leerboekje 
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Word lid van Businessclub Golfbaan 

Landgoed Bleijenbeek

Ook de ontwikkelingen rond het 

Nederlands Golfmuseum zijn een duide-

lijk resultaat van het ondernemerschap 

van de golfclub. Dat is ook terug te zien 

in de businessclub van de baan, waar het 

aangename spel met zakendoen wordt 

verbonden. Veel business begint op de 

golfbaan. De businessclub groei snel, 

momenteel zijn er zo’n 140 leden maan-

delijks de maandelijkse businessclub-

wedstrijden afwisselend op Bleijenbeek 

en Welderen actief. De zakelijke voorde-

len van een businessclublidmaatschap 

zijn duidelijk, je leert snel en op een ont-

spannen manier collega-ondernemers 

kennen. Bovendien kun je het lidmaat-

schap inzetten voor je zakelijke netwerk, 

bijvoorbeeld door zakenvrienden uit te 

nodigen voor een rondje golf. Dat wordt 

altijd gewaardeerd. Kijk voor meer infor-

matie op de website van de golfclub, of 

neem contact met ons op, bijvoorbeeld 

om als kennismaking een businessclub-

wedstrijd mee te maken. Kijk voor meer 

informatie op www.bleijenbeek.nl.”
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Tyrocinium linguae latinae (Keulen 
1545), een Latijns-Nederlands 
woordenboek waarin hij de regels van 
het golfspel beschreef. Dat betekende 
dat golf hier in de zestiende eeuw een 
bekend spel was. Dat was voor ons 
aanleiding een klein symposium in 
Afferden te organiseren, waarop boven 
verwachting goed werd gereageerd. We 
hadden veel pers en bezoekers uit de 
golfwereld. Toen kwam ook de vraag 
waarom er in Nederland eigenlijk geen 
golfmuseum was. Die handschoen 
hebben we opgenomen. We schreven 
alle Nederlandse golfclubs aan met de 
vraag of ze stukken van golfhistorische 
waarde aan ons wilden overdragen. Dat 

leverde een rijke oogst op. We hebben 
een prachtige collectie opgebouwd, niet 
alleen van de eerste clubs en ballen, 
maar ook van historische bokalen (ook 
de bokaal van het KLM Open staat 
hier) en zelfs van schilderijen waarop 
adellijke families zich al spelend lieten 
afbeelden.” John Ott heeft er ongeveer 
een dagtaak aan. “We kenden een 
vliegende start en ons museum groeide 
snel. We hebben veel internationale 
contacten gelegd, ook met Schotten 
die altijd hebben geclaimd dat zij 
de uitvinders van golf zijn, maar 
inmiddels hebben we een gentleman’s 
agreement bereikt: de oorsprong 
van het spel ligt in de Lage Landen, 
Schotland heeft onmiskenbaar een 
geweldige rol gespeeld in de mondiale 
verspreiding van de sport.”

NETWERKEN
Het museum groeide uit zijn jasje 
en kreeg meer ruimte in en rond de 
receptie van de golfbaan. “Inmiddels 

hebben we zoveel materialen, dat we 
eigenlijk alleen de meest bijzondere 
stukken tentoonstellen, de rest bewaren 
we in onze opslag of gebruiken we 
tijdens speciale exposities. We hebben 
bovendien - en dat durf ik met de hand 
op mijn te hart zeggen - de grootste 
collectie boeken die aan de golfsport 
zijn gewijd.” John Ott gebruikt zijn 
uitgebreide netwerk intensief om het 
museum verder op de kaart te zetten en 
met resultaat. John en vele vrijwilligers 
zijn er druk mee. “Ongeveer 50% 
van de tijd wordt besteed aan het 
steeds verder professionaliseren 
van het golfmuseum zelf. Interne 
zaken als aankleding, bewijzering 
of de uitbreiding golfcollectie. Die 
andere helft gebruiken we dus om het 
golfmuseum bij de buitenwereld steeds 
bekender te laten worden. Dat doen 
we via de website, onze maandelijkse 
nieuwsbrief, de digitalisering van de 
golfcollectie en onze vaste rubriek in 
De Nederlandse Golfkrant. Dat we 

ook wel eens op golfbeurzen staan 
of op congressen is minder bekend. 
Zo was afgelopen maand de NGF zo 
vriendelijk ons een plekje te geven 
op hun jaarlijkse Nationaal Golf 
Congres & Beurs. Maar er is meer. Zo 
organiseren we op 15 en 16 juli twee 
golftoernooien op onze golfbaan. 
De eerste dag staat in het teken van 
de Nederlandse Golfmuseum Cup, 
de tweede dag is de Nederlandse 
Golfkrant de organisator. Beide dagen 
is de hoofdprijs bijzonder, een week 
verblijf op de Canarische Eilanden, 
uiteraard met de nodige greenfees. Dit 
toernooi moet een jaarlijks terugkerend 
evenement worden. We organiseren 
verder een expositie rond het thema 
‘Golf in Nederlands-Indië’, want ook 
daar werd op verschillende golfbanen 
driftig gegolfd.”

John Ott is samen met Dirk-Jan Vink 
ook al jaren bezig met het plannen 
van een documentaire waarin de 
focus ligt op Noord-Limburg. “We 
zoeken naar een breder draagvlak. 
Het spreekt vanzelf dat onze golfbaan 

en ons museum daar een prominente 
rol in zullen spelen. Er staat dus weer 
veel op het programma en wat me 
bijzonder aanspreekt is dat veel van de 
activiteit geen eenmalige evenementen 
zijn, maar dat ze jaarlijks terugkeren. 
Op die manier blijft het Nederlands 
Golfmuseum namelijk op de agenda 
staan.”

In april opent de 
expositie rond het 
thema ‘Golf in 
Nederlands-Indië’

‘Een lidmaatschap 
van de businessclub 
biedt vele voordelen’



‘Hier gaan we 
nooit meer weg’

Mark Nijhuis en Loes de Kort (Baiana) over hun horecareis:
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“Ondernemen is ook je nek uitsteken en risico’s nemen”, zegt Mark Nijhuis. Mark en 
zijn partner Loes zijn echter niet bang voor een uitdaging, sterker nog het haalt het 

beste in hen naar boven. Daarom werden ze eigenaar van Baiana, onder Nijmegenaren 
waarschijnlijk nog beter bekend als De Sprok. Mark en Loes zagen de  ongekende 

mogelijkheden en startten een grote verbouwing. Het resultaat is verbluffend.
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Het etablissement helemaal aan het einde van 
de Waaldijk in Bemmel (of is het Nijmegen-
noord?) kent een bewogen geschiedenis, maar 

nu lijkt het zijn definitieve bestemming te hebben 
gevonden. Het café en het restaurant, de feestzaal en 
de strandtent met binnenkort ook nog vijf B&B’s biedt 
niet alleen een prachtig uitzicht op de Waal, het is bij 
uitstek de plek om bijvoorbeeld tijdens een lekkere zo-
merse dag vanaf het eigen strand zorgeloos te genie-
ten. In de winter blijft Baiana uitermate geschikt voor 

bijvoorbeeld feesten of partijen, maar ook als rustpunt 
tijdens een wandeling langs de rivier. Een waarlijk 
unieke locatie.

HORECATIJGERS
Mark en Loes mag je behoorlijk gepokt en gemazeld 
noemen in de Nijmeegse horeca. Het begon voor 
Mark als kind met het gezin op weg naar hun Franse 
vakantiebestemming. “We hadden op de Route du 
Soleil enorme vertragingen en mijn ouders besloten 
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een hotelletje op te zoeken. De sfeer 
die daar heerste, de gastvrijheid en 
de gastronomie, maakten op mij zo’n 
overweldigende indruk dat ik ter 
plekke besloot dat daar mijn toekomst 
moest liggen. En dat gevoel bleef, mijn 
eerste baantje had ik als afwashulp in 
Hotel Atlanta, met daarna nog talloze 
tijdelijke banen in de horeca. Studeren 
was niet aan mij besteed, maar dat 
veranderde tijdens mijn studie aan de 
Hogere Hotelschool in Leeuwarden. 
Daar voelde ik me als een vis in het 
water.” Na de succesvolle afronding 
van zijn studie kwam hij in een 
Hilton-traineeship terecht bij Hilton 
Soestduinen. “Dat was een opleiding 
die uiteindelijk zou leiden tot een 
functie als general manager van een 
Hilton hotel. Dat was niet helemaal 
wat ik wilde, ik wilde ondernemen, 
eigen baas zijn. Dat werd ik bij Tante 
Koosje, toen ik na enkele jaren van 
eigenaren Steve Heinen, Marcel en 
Jacqueline Aalbers de kans kreeg het 
restaurant over te nemen. Het ging 
goed. Toen volgde andere zaken die ik 
alleen of met anderen exploiteerden, 
zoals De Kazerne, soms meerdere 

horecagelegenheden tegelijk. Intussen 
had ik Loes leren kennen, net als ik 
een echte horecatijger. Toen we twee 
jaar samen waren kwam Oporto met 
twintig hotelkamers op ons pad. We 
zagen de potentie, verbouwden de 
zaak naar Credible en gingen aan de 
slag. Voor Loes en mij het eerste bedrijf 
dat we samen zouden gaan runnen. 

Dan zou ook blijken in hoeverre we 
elkaar aanvulden en of we succesvol 
samen konden werken. Dat bleek 
al heel snel. Ik werd de persoon die 
verantwoordelijk is voor onder andere 
de administratieve en financiële kant 
van het bedrijf, Loes deed de operatie 
en zij bouwde aan het team. Inrichten 
deden we samen en we bouwden ook 
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samen aan een langetermijnvisie. We verbouwden en 
veranderden Credible tot een prachtige tent. De locatie 
– hoek Hertogstraat en Kelfkensbos - bleek perfect, 
zeker toen de gemeente Nijmegen besloot Kelfkensbos 
te veranderen in een culinaire hotspot van ging 
maken. Onze zaak liep als een tierelier.”

VERKOOP
Het was de zaterdag voor de start van de Vierdaagse. 
Mark was druk met de opbouw op het Museumplein 
2019 toen hij bezoek kreeg van zijn horecamakelaar. 
Die wist hem te melden dat er een serieuze koper 
was voor Credible. “Ik vertelde hem dat Credible niet 
te koop was en ging verder. Loes en ik hadden een 
kinderwens, maar dat liep allemaal niet zo soepel. Op 
maandag hadden we een afspraak in het ziekenhuis 
en toen kregen we het heugelijke nieuws dat Loes 
zwager was van een tweeling. Dat was wat je noemt 
een gamechanger. Dat ging ons leven definitief 
en ingrijpend veranderen, er stond ons een groot 
avontuur te wachten. Omdat ik het gesprek met de 
horecamakelaar totaal onbelangrijk vond had ik het 
niet eens aan Loes verteld, maar plotseling kwam 
een eventuele verkoop in een geheel ander daglicht te 
staan. Dat zou ons de ruimte geven om vooral druk 
bezig te zijn met onze tweeling. Na de Vierdaagse 
nam ik contact op met de makelaar, we hadden een 
eerlijk bedrag in ons hoofd en eigenlijk absoluut geen 
zin in een koehandel. Het was ja of nee. Op dinsdag 

was de eerste ontmoeting met de geïnteresseerde, op 
donderdag was het rond. Op 1 december 2019 droegen 
we de sleutels over, op 20 januari 2020 werden onze 
dochters geboren.”

DE SPROK
Corona brak uit, Mark en Loes deden wat losse klussen 
en waren druk met hun dochters. “Ik was bezig met 
een aantal start-ups, Loes deed haar eigen ding. We 
hebben namelijk altijd een eigen leven gehad buiten 
ons werk, maar we misten het samen ondernemen en 
het begon weer te kriebelen. Loes werkte in de zaak 
van haar zus. Een vaste klant vertelde dat ze vaak in 

de buurt van De Sprok wandelde  en ze vroeg zich af 
of dat niks voor ons was. Die zaak stond niet te koop, 
we wisten alleen dat plannen van de eigenaresse om 
er appartementen te ontwikkelen was afgewezen. Ik 
vroeg onze makelaar om eens voorzichtig te peilen of 
er eventuele interesse was. We mochten op de koffie 
komen en we waren meteen verliefd op de plek, we 
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‘Voor ons is Baiana het 
eind van een spannende 
horecareis’
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hadden beiden meteen een eindplaatje 
in ons hoofd, we wisten wat we er van 
konden maken, we voelden de potentie. 
De eigenaresse was bereid om te 
verkopen en zo gebeurde. We werden 
begin 2022 eigenaar van het pand. Toen 
zijn we ook vrijwel meteen gestart met 
de verbouwing.”

VIJF B&B’S
Er was veel werk aan de winkel en de 
verbouwing nam dan ook veel tijd in 
beslag. “Eigenlijk hebben we zo’n beetje 
alles aangepakt, vanaf het café op de 
begane grond tot en met elke etage 
richting Waal. Je daalt als het ware 
steeds een verdieping af. Eerst van het 
café naar een grote zaal, ook met een 
grote bar. Die hebben we zelfs helemaal 
gerenoveerd. Daarnaast hebben 
we een compleet nieuwe keuken 
gebouwd. Buiten hebben we ook het 
een en ander gedaan. Samen met het 
terras op dijkhoogte kunnen we in het 
hoogseizoen plaats bieden aan zo’n 800 
gasten. Dat is veel ja. We ontvangen 
groepen tot zo’n 110 personen, maar 
het hele pand exclusief afhuren kun je 
niet, behalve misschien op maandag.” 
Het is moeilijk het eindresultaat te 
beschrijven. Je vervalt al snel in termen 
als sfeervol, gezellig, met elke plek zijn 
eigen dynamiek en het strand met twee 

bars als het unieke sellingpoint. “Dat 
maakt Baiana zo bijzonder, elk deel 
is anders, binnen en buiten, van een 
traditioneel terras pal naast de dijk tot 
en met het strand. We wonen zelf ook 
in het pand – ook dat is nieuw voor ons 
- in ruimtes die straks zullen worden 
omgetoverd tot vier B&B’s. Alles moet 
eind van het jaar helemaal klaar zijn.”

HORECAREIS
Mark en Loes hebben hard gewerkt, 
maar het resultaat mag er zijn. Baiana 
is een uniek project, ‘one of a kind’ en 

de eerste resultaten zijn prachtig. “Er 
liggen afgezien van de bouw nog wel 
wat uitdagingen, er komt namelijk 
nog een dijkversterking aan, waardoor 
we wat slechter bereikbaar zullen 
zijn, maar dat gaan we overleven. De 
reacties van onze gasten zijn geweldig, 
ze zijn blij verrast, hadden geen idee 
wat hier allemaal mogelijk is. Voor ons 
is Baiana eigenlijk het eind van een 
spannende horecareis, want zoals we 
het nu zien zullen we hier niet snel 
meer vertrekken.”
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Wie de nieuwe website van Brunet opent wordt niet alleen verrast door de frisse nieuwe 
huisstijl, maar ook door het openingsstatement: ‘Wij zijn gespecialiseerde advocaten die 

luisteren naar hun cliënten en doorgaan waar anderen opgeven. Inspanning is namelijk geen 
verplichting, maar een verantwoordelijkheid. Wij werken niet met lagen stagiaires en junior-

advocaten, maar koppelen u meteen aan een gespecialiseerde partner-advocaat. Zo doen 
we dat al sinds 1979 en we zien geen enkele reden om dat in de toekomst anders te doen’. 

Volstrekt helder. Het dagelijks bestuur van Brunet - Karin Huisman en Gerben Olijslager en 
managementassistente Clarine Harms - leggen uit hoe dat dan in zijn werk gaat.

‘Deskundig, 
persoonlijk en loyaal’

Brunet Advocaten, vertrouwde werkwijze in een nieuwe styling:
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Karin Huisman is sinds augustus 
2000 advocaat. Ze is gespeciali-
seerd in ruimtelijke ordening, 

omgevingsrecht, bestuursrecht, bestuur-
lijke handhaving, projectontwikkeling, 
huurrecht, onroerend goed-recht en vast-
goedrecht. “Ik werkte lang in Den Bosch, 
maar de reisafstand werd hoe langer hoe 
problematischer. In 2019 stelde Gerben 
me de vraag waarom ik niet bij Brunet 
kwam werken, ik ging kennismaken en 
trad toe tot de maatschap. Zo eenvoudig 
liep het.” Gerben Olijslager heeft zich ge-
specialiseerd in huurrecht, vastgoedrecht, 
contractenrecht en incasso. ”Mijn reden 
om voor dit vak te kiezen is nog dezelfde 
als bij aanvang van mijn studie: ik wil 
cliënten helpen bij problemen die ze zelf 
niet kunnen oplossen. Mijn ambitie is 
gegroeid, ik leer elke dag, doe elke dag 
ervaring op in een steeds groter rechts-

gebied.” Managementassistente Clarine 
Harms is relatief nieuw binnen Brunet, 
ze werkt er sinds tweeëneenhalf jaar. 
“Nieuw, maar met veel ervaring in lei-
dinggevende en ondersteunende functies 
binnen verschillende bedrijven. Ik ben de 
linker- en rechterhand van iedereen bin-
nen kantoor. Ik stuur het secretariaat aan, 
maar heb ook de verantwoordelijkheid 
voor alle facilitaire zaken. Juist die diver-
siteit in taken, van bijvoorbeeld dagelijks 
bestuur, HRM, marketing en communi-
catie en ICT, vind ik prettig. Ik voel me 
hier als een vis in het water, ik krijg veel 
vertrouwen en vrijheid, werken bij Brunet 
voelt vanaf het eerste moment goed.”
 
BREED VAKGEBIED
Brunet is een middelgroot 
advocatenkantoor dat zestien senior-
advocaten telt, die gezamenlijk een 
breed juridisch terrein bestrijken. 
Karin Huisman: “Onze advocaten zijn 
allemaal specialisten met jarenlange 
aantoonbare ervaring. Jong van hart, 
maar oude rotten op hun vakgebied.” 
De advocaten richten zich grofweg 
op vier klantgroepen: ondernemers, 
zorginstellingen, onderwijsinstellingen 
en personeel & organisatie. Daarnaast 
ondersteunt Brunet particulieren, onder 
andere op het gebied van letselschade. 
Karin Huisman: “Die klanten kunnen we 
met onze advocaten uitstekend bedienen. 
Ben je bijvoorbeeld ondernemer, dan 
kun je advies nodig hebben op het 
gebied van arbeidsrecht (contracten, 
geschillen met een personeelslid), 
huur- en vastgoedrecht (bouwen en 
ontwikkelen, erfdienstbaarheden), 
omgevingsrecht (bestemmingsplannen, 
omgevingsvergunningen, handhaving 
door de overheid), aansprakelijkheid, 
fusie, overname of structurele 
samenwerking (ondernemingsrecht) of 
governance & compliance. Wij bieden 
die specialisaties allemaal onder 
hetzelfde dak. Het kan betekenen dat we 
voor een zaak meerdere advocaten uit 
verschillende rechtsgebieden inzetten, 
die samenwerken aan dezelfde casus. 
Wij zijn binnen ons kantoor gewend om 
vaak en nauw samen te werken. Daar is 
ons organisatiemodel ook op ingericht. 
Brunet werkt met een zogeheten 

kostenmaatschap. Dat betekent dat we 
alle kantoorkosten delen. Je omzet maak 
je als advocaat zelf. Dat werkt niet alleen 
veel fijner dan een piramidestructuur 
(partners bovenin, de rest werkt om de 
jaarlijkse partneraandelen uit te kunnen 
betalen), je deelt ook gemakkelijker 
je eigen tijd in. Als ik vrijdags om 
14.00 uur naar huis wil, dan doe ik 
dat. Wij hebben hier allemaal zoveel 
verantwoordelijkheidsgevoel dat dit 
nooit ten koste van een klant zal gaan.” 
Karin Huisman benadrukt dat de Brunet-
advocaten in essentie ook allemaal 
ondernemers zijn in hun eigen praktijk. 
“Verantwoordelijk voor hun eigen omzet, 
maar ook voor het kantoor en het behoud 
van ons Brunet-DNA.

HECHTE CLUB
De zestien advocaten worden 
ondersteund door een secretariaat en 
administratie , waarvoor Clarine Harms 
de verantwoordelijkheid draagt. “Er 
is sinds de start van het kantoor in 
1979 natuurlijk veel veranderd, ook in 
werkwijze. Toen was het bijvoorbeeld 
normaal dat advocaten hun stukken 
dicteerden, het secretariaat werkte 
dat uit, dat ging weer terug naar de 
advocaat die er zijn correcties op losliet 
en zo ging dat door tot het juridische 
stuk uiteindelijk naar de wens van 
de betrokken advocaat was. Een 
arbeidsintensief en tijdrovend proces. Dat 
werkt al lang niet meer zo. Advocaten 
schrijven tegenwoordig de meeste van 
hun stukken zelf, dat werkt sneller en 
beter. Het secretariaat werd ook kleiner. 
Nu werken er nog zes medewerkers, 
waaronder een aantal studentes die zo 

‘Natuurlijk zullen 
we indien nodig 
procederen, maar 
soms levert een 
goed gesprek met 
een opponent meer 
resultaat op’
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tijdens hun rechtenstudie al kennismaken met de 
dagelijkse praktijk. Dit systeem werkt voor ons 
uitstekend, het levert een mooie kruisbestuiving 
op.” Automatisering is ook aan de advocatuur 
niet voorbijgegaan. Karin Huisman: “Het heeft 
veel processen veranderd. Tegenwoordig is het 
bijvoorbeeld eenvoudiger om jurisprudentie te 
doorzoeken. Vroeger sloot je je als advocaat dan een 
dag op om oude uitspraken uit te pluizen. Dat hoeft 
niet meer. Ook het samenstellen en aanbieden van 
processtukken werd een stuk eenvoudiger.” 

PERSOONLIJKE RELATIES
Niet alles is veranderd. “De binding van 
onze advocaten met hun cliënten is altijd zeer 
hecht geweest en dat is nog steeds zo. Onze 
advocaten kennen hun klanten, niet alleen de 
contactpersonen, maar ook hun bedrijf, de zorg- 
of onderwijsinstelling waar ze voor werken. Zo 
ontstaat er een andere, meer persoonlijke relatie. 
Dat past bij de steeds veranderende rol, waarin de 
advocaat steeds vaker ook gezien wordt als een 
belangrijk adviseur. Cliënten wachten niet meer 

tot er zich een probleem heeft aangediend, maar 
vragen in een vroeg stadium om advies. Dat is 
verstandig, want daarmee kunnen we vaak veel 
problemen voorkomen. Om het in wat ouder jargon 

uit te drukken, het gaat niet om de tent, maar om 
de vent of de vrouw, om de jurist waar de cliënt 
vertrouwen in heeft. Dat zit vanaf de start van 
Brunet is ons DNA en daar zijn we dus ook zeer 
zuinig op. Wanneer er zich een nieuwe advocaat 
aandient is die match altijd het belangrijkst. 
Het gaat natuurlijk om vakkennis en ervaring, 
maar ook over de persoon, past hij of zij bij het 

‘Brunet is een club van 
deskundige, loyale, maar 
vooral ook vasthoudende 
advocaten’
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kantoor. Daar draait het om. En dan 
heb je na verloop van tijd een (h)echte 
club opgebouwd, mensen die elkaar 
kennen en vertrouwen en op een 
prettige manier samenwerken. Dat is 
fijn voor onze advocaten, maar nog 
fijner voor onze cliënten, want uit die 
ongedwongen samenwerking komen de 
beste resultaten voort.”

VASTHOUDEND
Werkte de advocaat ‘oude stijl‘ nog op 
afstand, tegenwoordig vragen cliënten 
om openheid en transparantie. Gerben 
Olijslager: “De tijd van ellenlange 
juridische epistels ligt echt wel achter 
ons. Een cliënt is geïnteresseerd in 
een helder verhaal. Waar liggen de 
knelpunten, welke mogelijkheden 
zijn er om die op te lossen en wat is 
de kortste route om een resultaat te 
bereiken. Dat resultaat kan ook een 
schikking zijn, daar zijn we open in. 
Dat is vaak eenvoudiger en efficiënter 
dan het starten van een procedure. 
Natuurlijk zullen we indien nodig 
procederen, maar soms levert een 
goed gesprek met een tegenpartij meer 
resultaat op. Natuurlijk kijken we dan 
op de achtergrond mee.” Het spreekt 
vanzelf dat de te verwachten kosten 

en trajectduur ook een rol spelen.” 
Daar zijn we helder over. “Wij geven 
een reële inschatting van de kans 
van slagen en de daarmee verband 
houdende kosten en tijd. Wat kosten 
betreft, ons kantoor zit onder de 
gemiddelde uurprijs voor ervaren en 
gespecialiseerde advocaten.” 

NIEUWE HUISSTIJL
Het kantoor aan de Oranjesingel was 
na 40 jaar wel toe aan een opfrisbeurt. 
“Dan pakken we dat ook grondig aan. 
Het blijft niet bij een nieuw verfje, 
we hebben de indeling van ons pand 
verregaand aangepast, slimmer en 
mooier gemaakt en natuurlijk ook 
opnieuw ingericht. Andere kleuren, 
een modern interieur, dat past bij ons 
kantoor. En dan kijk je automatisch 
ook naar de huisstijl en die hebben we 
opgefrist. In ons nieuwe logo speelt de 
weegschaal van Vrouwe Justitia een 
prominente rol, een krachtig beeld dat 
onze manier van werken representeert: 
persoonlijk, warm, maar ook ambitieus. 
Met onze nieuwe huisstijl, onze 
vernieuwde website en ons nieuw 
interieur richten we onze blik op de 
toekomst.” Op de vraag wat Brunet 
nou echt onderscheidt van andere 
kantoren denken Karin Huisman en 
Gerben Olijslager even na. “Ik denk 
dat we bekend staan als deskundige, 
loyale, maar vooral ook vasthoudende 
advocaten. Wij geven niet graag op, 
wij gaan door waar anderen stoppen. 
Creatief, innovatief en vasthoudend, dat 
zit in ons DNA en dat levert de mooiste 
successen op.”
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Op dit moment is onze economie nog vooral 
lineair. We ontginnen grondstoffen, die we 
in allerlei producten toepassen en vervol-

gens weggooien. Dat put de aarde niet alleen uit, er 
is ook een maximum aan wat we aan grondstoffen 
beschikbaar hebben. In een volledig circulaire eco-
nomie hergebruiken we alle grondstoffen en wordt 
er dus geen afval meer geproduceerd. Dat vraagt 
om grote strategische aanpassingen.

HERGEBRUIK MOET DE STANDAARD ZIJN
Denk bijvoorbeeld aan het herontwerpen van 
producten voor hergebruik en reparatie. Daar zijn we 
nog ver van verwijderd. Je vaatwasser begeeft het, je 
koopt een nieuwe en gooit de oude weg. Vaak is het 
ook gewoon niet mogelijk om producten te repareren, 
de producent heeft zijn product zo gemaakt dat 
herstel vrijwel onmogelijk is. Hergebruik en reparatie 
moet standaard worden, de industrie moet daar het 

Een volledig circulaire economie is essentieel voor een duurzame toekomst. Daarom 
besloot het kabinet in 2016 een traject in gang te zetten waarmee deze doelstelling in 
2050 moet zijn gerealiseerd. Het Planbureau voor de Leefomgeving (PBL) publiceerde 
begin dit jaar een tussenrapport. Hoe staan we er nu voor? Die uitkomst is slecht. Als 

we op de huidige weg voortgaan zullen de ambitieuze doelstellingen zeker niet worden 
gehaald. Het is tijd voor actie.

‘Overheid moet de 
teugels aantrekken’

Een volledig circulaire economie in 2050 vraagt om actie
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productieproces niet alleen op aanpassen, 
maar er ook voor zorgen dat er voldoende 
onderdelen voor reparatie beschikbaar 
blijven. Er moet een gesloten kringloop 
komen voor grondstoffen en materialen. 
Dat betekent dat er een infrastructuur 
moet worden ontwikkeld voor het 
sorteren, recyclen en terugwinnen van 
materialen. Blijft er uiteindelijk toch 
nog afval over, dan moeten we daar 
standaard energie uit gaan winnen.

SUCCESJES
Het verhaal is niet helemaal negatief, 
er wordt op deelterreinen voortgang 
geboekt, steeds meer bedrijven stellen 
zelf eisen aan circulariteit, maar er moet 

een overkoepelende instantie zijn die 
hergebruik eenvoudiger maakt. Neem 
bijvoorbeeld Madaster, het kadaster 
voor materialen. In Madaster worden 
data vastgelegd over alle materialen 
en producten die verwerkt zijn in een 
object, zoals bij een brug of gebouw. Door 
ieder onderdeel te registreren, wordt 
inzicht verkregen in onder andere de 
losmaakbaarheid, embodied carbon en 

toxiciteit van materialen en producten. 
Ook kan worden bepaald of materialen 
en producten hergebruikt kunnen 
worden. Dit is een praktisch voorbeeld 
van een manier om de hoeveelheid 
afval drastisch te verminderen en de 
CO2-uitstoot te reduceren. Nog een 
succesje: Nederland is wereldkampioen 
glasinzameling en het scheiden van 
afval in het algemeen gaat steeds beter. 
Als recycleland behoort Nederland 
tot de mondiale top, zo’n 78% van 
het in Nederland verwerkte afval 
wordt gerecycled en we storten dus 
relatief weinig afval. Zoom je in, 

dan blijkt dat er nog veel te weinig 
sprake is van hoogwaardige recycling, 
materiaalstromen worden nog nauwelijks 
van elkaar gescheiden. Toch zijn dit maar 
kleine stapjes naar een circulaire wereld. 

OBSTAKELS
Er blijven belangrijke obstakels. Dat 
begint al met de hoge investeringskosten. 
Bedrijven zullen nieuwe technologieën, 
infrastructuur en ontwerpmethoden 

moeten invoeren. Daar zullen overheden 
bij moeten helpen, omdat er sprake zal 
zijn van voordelen op de lange termijn 
en hoge kosten op de korte termijn. 
De samenwerking tussen overheden, 
bedrijven en burgers zal veel beter 
moeten worden gecoördineerd en 
gereguleerd. Daar ontbreekt het aan 
op dit moment. Er moeten niet alleen 
wetten en regels komen, er moeten 
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‘Er moet een 
infrastructuur 
worden ontwikkeld 
voor het sorteren, 
recyclen en 
terugwinnen van 
materialen’

‘Hergebruik moet 
de standaard 
worden’
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ook gelden worden vrijgemaakt om de 
transitie mogelijk te maken. En dan is 
er nog het kip-en-ei verhaal. Hoe kun je 
circulair produceren als er een gebrek 
is aan herbruikbare grondstoffen? Dat 
heeft niet alleen met infrastructuur te 
maken, maar ook met de mindset van 
overheden, bedrijven en vooral burgers. 
We leven met zijn allen nog steeds in 
een wegwerpcultuur al worden hier en 
daar voorzichtige pogingen ondernomen 
om daar verandering in aan te brengen. 
Denk aan het uitbannen van plastic 
verpakkingsmaterialen. Die mindset 
heeft ook te maken met het feit dan 
consumenten zich nog onvoldoende 
bewust zijn van de noodzaak van een 
circulaire economie. Het besef dat als we 
nu niets doen, we straks een leeggeroofde 
aarde bewonen is nog niet voldoende 
doorgedrongen. Dan zullen onze 
natuurlijk hulpbronnen uitgeput zijn. 

STRAKKER BELEID
Hoe staat het met het enthousiasme 
waarmee de overheid in 2016 de plannen 
bekend maakte? Dat lijkt volgens het 
PBL ernstig getemperd. Omdat het 
traject naar 2050 erg ver weg is, is er 

een meetpunt ingevoerd. Het kabinet 
heeft in het ‘Rijksbrede programma 
Circulaire Economie’ afgesproken dat in 
2030 nog maar de helft van de abiotosche 
grondstoffen (mineralen, metalen en 

fossiele grondstoffen) mag worden 
gebruikt. Dat gaat niet goed. In 2020 
gebruikten Nederlandse bedrijven 359 
miljard kilo aan grondstoffen. Slechts 
25% kwam uit Nederland, de rest werd 
geïmporteerd. Er was sprake van een 
tijdelijke daling, maar dat kwam volledig 
op het conto van corona. De verwachting 
is dat het grondstoffengebruik weer 
toeneemt. De doelstelling – halvering in 
2030 - wordt niet gehaald. Hoe kan het 
beter? Strakker beleid formuleren, meer 
dwang uitoefenen op alle betrokken 
partijen, meer en betere voorlichting 
geven, bedrijven niet alleen stimuleren 
hun productieprocessen anders in te 
richten, maar dat ook financieel mogelijk 
te maken, bijvoorbeeld door te investeren 
of een beloningsmodel te introduceren. 
Alleen dan bestaat de kans dat 2050 
wordt gehaald, al blijft PBL dat een zeer 
ambitieuze doelstelling vinden.
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Wie op dit moment een uitzendbureau wil starten 

kan voldoen met het ophangen van het bordje ‘Uit-

zendbureau’ naast de voordeur. Dat klinkt misschien 

wat gechargeerd, maar in feite komt het daar op 

neer. Er is te weinig toezicht op uitvoeringsbeleid, 

sommige uitzendorganisaties lappen regels aan hun 

laars en de uitzendkracht is de belangrijkste dupe. 

Maar niet alleen de uitzendkrachten, ook de hele 

branche lijdt onder het negatieve image dat er door 

ontstaat. Dat gaat veranderen, er komen strengere 

regels en vanaf 2025 gaat de overheid vergunningen 

verplicht stellen. Dat moet een einde maken aan de 

misstanden.

Onderbetaling, slechte woonvoorzieningen voor 

arbeidsmigranten (zo’n 4000 in Nederland) waar 

veel te veel voor moet worden betaald, dreigemen-

ten na klachten, eigenlijk zijn het gewoon criminele 

praktijken. Dat gaat maar door, ook omdat er veel te 

weinig wordt gecontroleerd en de regels in sommige 

gevallen niet duidelijk zijn. Dat levert scheefgroei 

op in de markt. Uitzendorganisaties die zich keurig 

houden aan alle regels en wetten kunnen niet mee 

in de lage kostprijzen die sjoemelaars aanbieden. 

Daar ligt overigens niet alleen een verantwoorde-

lijkheid bij uitzendorganisaties zelf en de wetgever, 

maar ook bij de inleners. Die weten of zouden moe-

ten weten, waar die lage uitzendprijzen vandaan ko-

men. Maar ook uitzenders die zich niet zo opzichtig 

bezondigen aan uitbuiting van arbeidsmigranten, 

zoeken soms de randen van de wet op. 

WAT ZAL ER NOG MEER VERANDEREN?
Invoering van een vergunningstelsel zal veel veran-

deren. Als een uitzendbureau voor een vergunning 

in aanmerking wil komen zal deze aan verschillende 

voorwaarden moeten voldoen. Hetzelfde loon voor 

hetzelfde werk, juiste loonbetaling, kloppend en op 

tijd, maar ook gecertificeerde huisvesting. Daarmee 

moet een einde komen aan uitbuiting van arbeids-

migranten. De nieuwe regels moeten vooral zorgen 

voor een transparante markt en dus een markt die 

eenvoudiger is te controleren. Wie zich daar niet 

aan houdt is zijn vergunning kwijt. Naast die ver-

plichte certificeren voor uitleners verandert er meer. 

De persoonlijke aansprakelijkheid wordt strikter 

geregeld. Iedereen die ‘feitelijk leiding geeft’ bij een 

uitlenende organisatie is aansprakelijk en kan per-

soonlijk worden beboet. De ketenregeling verandert, 

meerder korte contracten leiden straks sneller tot 

een contract voor onbepaalde tijd. Zo’n keten kun 

je niet meer met een tussenpauze onderbreken en 

dan opnieuw laten beginnen. Alle voorgaande werk 

wordt onderdeel van de keten. Oproepcontracten 

en min-max contracten worden vervangen door 

basiscontracten. De teneur is helder, tijdelijke arbeid 

wordt ingewikkelder, de mazen in de wet verdwij-

nen hoe langer hoe meer. De creatieve uitzender die 

altijd wel weer een uitweg weet te vinden krijgt het 

moeilijker.

ADVISEUR
Moeten we daar blij mee zijn? Daar zullen verschil-

lende uitzendorganisaties verschillend op reageren. 

De bureaus die het altijd al goed hebben geregeld 

zullen er minder last van ondervinden, maar het kaf 

wordt met dit vergunningenstelsel behoorlijk van 

het koren gescheiden. Wanneer iedereen wordt ge-

dwongen om volgens dezelfde regels het speelveld 

te betreden, gaan andere criteria dan alleen prijs 

een rol spelen. Dan wordt het bureau dat voor een 

bedrijf de vraag naar tijdelijk personeel invult een 

belangrijke adviseur, die ondernemers er bijvoor-

beeld op kan wijzen meer aandacht te besteden aan 

het personeelsbestand. Kun je intern het potentieel 

van je huidige mensen beter benutten? Uiteraard is 

dat bureau ook de betrouwbare partner die wél de 

nodige handjes kan vinden en dat doen we binnen 

de regels van de wet.

TRACKRECORD
Dat kunnen wij binnen Nedflex als geen ander. Wij 

beschikken over een goed gevulde database vol ge-

motiveerde mensen en we werken nauw samen met 

geselecteerde uitzendpartners uit ons brede net-

werk. Wij kunnen u ook helpen met werving & se-

lectie of u voorzien van ervaren interim-kandidaten. 

Wij helpen met het om- en bijscholen van potentiële 

kandidaten en we ondersteunen ondernemers met 

het maken en uitvoeren van een op maat gemaakt 

loopbaanadvies voor medewerkers. Dat klinkt goed, 

zult u denken, maar dat belooft iedereen! Misschien, 

maar maakt iedereen dat ook waar? Ons trackrecord 

laat zien dat wij ook in een moeilijke branche als de 

horeca nog steeds voldoende en vooral goede ar-

beidskrachten weten te vinden. Is dat duur? Nee, wij 

werken tegen een zeer concurrerend tarief. Onze ta-

riefstelling voor werving & selectie is zelfs de laagste 

in de hele regio. Zijn we daarmee een prijsvechter? 

Nee, wij bieden gespecialiseerde diensten op maat 

en onze resultaten zijn vaak verbluffend. Een keer 

kennismaken? Wij maken graag tijd voor u vrij!

Roald Bergamin, 
Nedflex Nijmegen
Uitzenden | Horeca | Agrarisch | Backoffice

Vergunningstelsel zal veel veranderen 
voor uitzendorganisaties
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In de afgelopen jaren werden veel nieuwe alternatieve fi-

nanciers actief op de markt. De reden hiervoor is dat ban-

ken steeds meer zijn gaan werken met verscherpte beoor-

delingscriteria. Hierdoor is het steeds lastiger geworden 

om jouw financiële behoefte (volledig) bancair te finan-

cieren. Mede door deze ontwikkeling werd cofinanciering 

een vertrouwd beeld in de markt. Voor wie deze term nog 

onbekend is:  cofinanciering is het combineren van meer-

dere financieringsbronnen tot de gewenste financiering 

is bereikt. Om jouw gewenste cofinanciering te realise-

ren, kom je al snel uit bij een verschillende alternatieve fi-

nanciers. En er valt een hoop te kiezen. Om jou als MKB’er 

te helpen bij het selecteren van een financier, was het dus 

hoog tijd voor een betrouwbaar keurmerk.

DE MARKT GROEIT
Voor ik inga op het keurmerk, zet ik eerst wat feiten op 

een rij. Het totale marktaandeel van banken in de finan-

cieringsmarkt  daalde in 2021 met een serieuze 10% naar 

€ 8,6 mld. In datzelfde jaar werd al € 2,4 mld gefinancierd 

via non-bancaire financiers (groei van 26% t.o.v. 2020).  

Daarbij werden ruim 42.000 kredietaanvragen gedaan bij 

non-bancaire financiers (cijfers over 2022 zijn nog niet 

bekend). 

Ook het CBS doet onderzoek naar de financieringsbe-

hoefte van ondernemers. In dit onderzoek worden sinds 

2018 jaarlijks bijna 5.000 ondernemers geënquêteerd. De 

uitkomsten worden gepresenteerd in de in de CBS Finan-

cieringsmonitor. In het meest recente verslag blijkt dat in 

de periode 2021-2022 maar liefst 16% van de ondernemers 

een concrete financieringsbehoefte heeft (CBS Financie-

ringsmonitor 2022). Vier op de vijf ondernemers met een 

concrete behoefte verkent hierbij de opties. Daarbij wordt 

bankfinanciering nog het meeste verkend, al geldt dit 

voornamelijk bij de volwassen en grotere MKB-onderne-

mingen. Verder valt op dat de oriëntatie via de accountant 

flink is gedaald van 51% (2019) naar 35% (2022). Daarte-

genover staat dat bij 33% van de oriëntaties een financie-

ringsadviseur wordt ingeschakeld (denk o.a. een partij als 

NLInvesteert). Uit de enquête kunnen we derhalve con-

cluderen dat steeds meer ondernemers zich oriënteren op 

alternatieve financiers. Vroeg of laat zul jij hier dus ook 

mee te maken krijgen (mocht dit nog niet het geval zijn).

  

WAAROM HET KEURMERK ERKEND 
FINANCIERINGSADVIES MKB?  
Met de vele financieringsaanbieders die actief zijn op de 

markt is vanuit toezichthouders, ondernemingsorganisa-

ties en financiers het belang onderkend om te komen met 

een compleet keurmerk. Om dit te realiseren werd in 2018 

de onafhankelijke Stichting MKB Financiering opgericht. 

Met een ‘kopgroep’ van marktpartijen, waaronder NLIn-

vesteert, werd gestart met een verkenning en medio 2021 

kon het Keurmerk Erkend Financieringsadvies MKB of-

ficieel worden geïntroduceerd. Daarbij biedt een financier 

met keurmerk jou onder meer de volgende garanties:  

•  transparantie over tarieven en provisies (geen verbor-

gen kosten);

•  verantwoorde advisering (dus geen overkreditering);

•  vakkundigheid (de juiste financiële expertise). 

SCHAKEL EEN ERKEND FINANCIERINGSADVISEUR IN
Ondernemers geven veelal aan het belangrijk te vinden 

om goed geadviseerd te worden bij het verkennen van 

hun financieringsmogelijkheden. Het valt ons bij NLIn-

vesteert op dat veel MKB-bedrijven zich nog onvoldoende 

laten adviseren in de verkenningsfase. Als je alleen bij de 

bank of bij een enkele alternatieve partij oriënteert, heb je 

misschien te weinig alternatieven kunnen beoordelen en 

daarmee niet echt zicht op de beste optie(s) voor jouw be-

drijf. Een gemiste kans dus. Daarom onderhouden wij bij 

NLInvesteert met ons landelijke netwerk zeer nauwe con-

tacten met meest relevante financieringspartijen in de 

markt. Denk daarbij onder andere aan banken, factoring-

maatschappijen, leasemaatschappijen en andere finan-

ciers. Daarnaast kan NLInvesteert zelf ook cofinanciering 

verzorgen via ons financieringsplatform (en -fondsen). 

Wij helpen jou met het vinden en selecteren van de (co)

financier(s) om tot de beste totaaloplossing te komen voor 

jouw behoefte.

Uiteraard vertel ik je, onder het genot van een kopje koffie, 

graag wat meer over hoe wij jou kunnen helpen met het 

vinden van een passende financiering. Tot snel! 

Kjeld van Dijk 
Erkend Financieringsadviseur 

MKB bij NLInvesteert 

Verantwoordelijk voor regio Nijmegen - 

Tiel en Den Bosch - Eindhoven

Contact opnemen kan via: 

kvandijk@nlinvesteert.nl of (06) 20 79 37 52.

Wildgroei aan alternatieve financiers: 
hoe nu verder? 
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Dat Daniëlle van Loon kok zou worden stond 
niet vast, het kwam toevallig op haar pad. 
Ze volgde vanuit haar opleiding een stage 

bij restaurant Het Savarijn. “Daar stelde iemand 
de vraag of kok niet wat voor mij was. Nooit over 
nagedacht, maar het leek me wel wat. Tijdens mijn 
opleiding begon ik als leerling bij Chalet Brakken-
stein, met leermeester Jurgen Eikholt in een echt 
klassieke Franse keuken. Ik heb er veel geleerd. 

Daarna volgde de volgende leerschool, vijf jaar De 
Grut. Vervolgens heb ik gewerkt bij het Veerhuis in 
Oeffelt en ten slotte elf jaar bij Tante Koosje. Daar 
begon ik als souschef, na twee maanden werd ik 
chefkok en daar leerde ik om leiding te geven. Ik 
heb dus een heel traject afgelegd, de nodige kilome-
ters in de benen. Ik woonde in de wijk Hazenkamp, 
een paar deuren verder dan Eetcafé Jan Klaassen. 
Toen de eigenaar vroeg of ik zijn bedrijf wilde over-

Daniëlle van Loon is er helder over: “Die naamsverandering van Eetcafé Jan Klaassen naar 
Bistro van Loon stond eigenlijk al twee jaar op de planning, maar door corona kwam het er 
niet van. We merken dat het ons goed doet, want niet alleen de naam is veranderd, ook het 

interieur en de menukaart. Mooiere producten, luxere gerechten, we hebben het imago van 
een eetcafé van ons afgeschud.”

‘We hebben echt 
veel veranderd’

Eetcafé Jan Klaassen heet nu Bistro van Loon
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nemen vond ik dat ik daar inmiddels 
wel aan toe was. Vier maanden later was 
de zaak beklonken, dat was in 2013.”

GASTEN
Daniëlle startte in 2013 met wat ze 
aantrof. “Ik stapte in een restaurant met 
vooral lokale clientèle. Veel mensen 
uit de wijk, die gewend waren aan de 
sfeer en de kaart van Jan Klaassen. Veel 
gezinnen en daar was ons restaurant 
ook op aangepast, speeltuintje buiten, 
kindermenuutjes, je kent het wel. Ik 
nam een nieuwe kok aan en ging zelf 
bedienen, omdat ik meer gastencontact 
wilde. Wat er op het bord komt moet 
kloppen, maar het feestje wordt voor 
de gast ook in de bediening gemaakt. 
De sfeer, de omgang met je gasten, de 
controle over wat er op elk moment in 
de zaak gebeurt, de ambiance, alles 
moet goed zijn. In 2017 hebben we het 
restaurant opgefrist, lichtere kleuren, 
andere verlichting, de sfeer gewoon wat 
meer naar mijn hand gezet.”

MOOI TEAM
De jaren kwamen en gingen en het 
werk ging gestaag door, tot corona zich 
aandiende. “Dat was ook voor ons een 
klap, drie lockdowns, afhaalmenu’s en 

een kleinere kaart. Zo kwamen we er 
doorheen. De dag voor alles dicht ging 
nam de kok ontslag, de rest van het team 
hebben we redelijk bij elkaar kunnen 
houden. Stephanie van Sonderen kwam 
als nieuwe chefkok en Joost Moerbeek 
als kok. We staan tegenwoordig 

afwisselend achter het fornuis. Ik kook 
nu dus zelf ook weer, dat wissel ik af 
met bedienen. Jeffrey van Bronswijk 
is als bedrijfsleider ons team komen 
versterken. We hebben nu een hecht 
team, met een redelijke balans tussen 
werk en privé. Dat is tegenwoordig een 
vereiste en ikzelf ben er ook blij mee. 
Tevreden medewerkers maken het werk 
plezieriger en dat levert blije gasten op.”

BISTRO VAN LOON
Daniëlle liep tijdens corona al met het 
idee rond de naam van het restaurant te 
veranderen. “Ik wilde van het eetcafé-
imago af en daarom vond ik het een 
goed idee om mijn eigen naam aan het 
restaurant te verbinden. Eetcafé werd 
bistro, want een bistro biedt toch wat 
meer mogelijkheden om met mooiere 
producten te werken. Dat merk je aan 
onze kaart: oesters, een halve kreeft, 
steak tartaar, gekonfijte eendenbout, 
tarte tatin van emmentaler en rode ui of 
een lamsstoof. We werken natuurlijk met 
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‘Wat er op het bord 
komt moet kloppen, 
maar het feestje 
wordt voor de gast 
ook in de bediening 
gemaakt’



dagverse producten en we houden onze uitstekende 
prijs/kwaliteitsverhouding overeind. Het duurste 
gerecht is €27,50.” Niet alleen de naam, het logo en 
de website zijn aangepast, ook het interieur kwam 
weer aan de beurt. “Het ziet  er allemaal net weer wat 
leuker en strakker uit. We hebben binnen 70 couverts, 
op ons grote terras zal straks – als het speeltuintje is 
verdwenen – plaats zijn voor hetzelfde aantal gasten. 
We serveren alleen diner, maar voor groepen vanaf 
tien personen gaan we ook open voor de lunch.”

SOCIAL MEDIA
Het voelt goed in Bistro van Loon. “Dat is prettig 
om te horen, we doen er elke dag onze uiterste best 
voor. We hebben nog steeds veel vaste gasten, veel 
mensen uit de buurt, maar ook voor onze nieuwe 

gasten. We hebben een professional ingeschakeld die 
onze social media bewaakt, want we merken dat die 
belangrijk zijn. Als gasten dan eenmaal binnen zijn is 
het aan ons om ze een plezierige avond te bezorgen. 
Dat kan bijvoorbeeld een snelle maaltijd voor een 
wedstrijd van NEC zijn, maar ook een avondvullend 
programma. Alles naar wensen van de gast, gastvrij, 
met bezieling en passie, daar staan we voor.”
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‘Gastvrij, met bezieling en 
passie, daar staan we voor’
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Het eerste kwartaal van 2023 zit er alweer zo’n 
beetje op. Het was bijzonder, bijvoorbeeld 
door een bezoek aan Baiana, het nieuwe 

horeca-avontuur van Mark Nijhuis en Loes de Kort. 
En die zijn er weer in geslaagd hun eerdere succes-
sen (laatstelijk Hotel Credible) te overtreffen. Ze heb-
ben het oude De Sprok (helemaal aan het eind van de 
Waaldijk) weten om te toveren tot een multifunctio-
neel paradijs. Een pand met een geschiedenis, oudere 

Nijmegenaren kunnen er over meepraten en die ge-
schiedenis gaat verder. Mark en Loes hebben met Bai-
ana de perfecte locatie voor een borrel, een feest, een 
lekkere middag op het terras, een kop koffie met taart 
als wandelstop of een onbezorgde dag aan het strand 
van weten te maken. Bij een volle bak praat je dan 
over zo’n 800 gasten. Voor elke gast en elke tijd van 
het jaar wat wils. De NUL24-leden kregen tijdens de 
rondleiding een inkijkje op de horecavisie van Mark 

Het lijkt een eeuwigheid geleden maar begin 2022 was het voor businessclubs 
onder de coronamaatregelen nog steeds moeilijk een goed programma samen te 
stellen. Dat ligt vooral voor het bestuur van NUL24 ingewikkeld, want de leden 

verwachten  - overigens geheel terecht – elke maand weer iets nieuws, iets 
bijzonders. In 2022 is dat uitstekend gelukt, van 2023 verwachten we niet anders. 

Sommige onderdelen zijn bekend, maar dan is het toch de kunst om met een 
bijzondere locatie of invulling toch te verrassen. En dat lukt elke keer weer.

Het jaarprogramma 
van NUL24

C H A N G E YO U R B US I N E SS . N L



C H A N G E YO U R B U S I N E SS

en Loes en ze genoten later van een prach-
tig buffet. Baiana is werelds, Mark en Loes 
hebben dan ook uitdrukkelijk de wens 
uitgesproken om hier voor altijd te blijven 
(kijk voor hun verhaal op pagina 22).

SPLENDORFABRIEK
Elke Nijmegenaar kent de Splendorfabriek 
aan de St. Annastraat. Het pand met 
de prachtige gevel, was vroeger een 
gloeilampenfabriek waar zo’n 700 
Nijmegenaren de kost verdienden. Wat 
gebeurt er nu achter die gevel? Het is 
grotendeels omgetoverd tot een prachtig 
bedrijfsverzamelgebouw, waar op dit 
moment zo’n tachtig onderneming zijn 
gehuisvest. De fabriek is een geliefde 
plek voor creatieve ondernemers uit 
diverse sectoren: van houtbewerkers tot 
communicatiebureaus en IT bedrijven. 
Je vind hier diverse type bedrijfsruimtes 
van opslag, werkplaats tot kantoorruimte. 
Sinds 2020 worden de meest bijzondere 
ruimtes in de fabriek omgetoverd tot 
vergaderruimtes, kantoorkamers en 
coworkingspaces. Joris Joore en Thijs 
Mennen van Splendorflex noemen het hun 
flexconcept. Hun moraal: veel kan, vrijwel 
niks is onmogelijk. Dat werd duidelijk 
tijdens de rondleiding in de onherkenbaar 
veranderde oude fabriek. Speciaal was 
het bezoek aan de ginfabriek, waar 
elke NUL24-er zijn eigen gin kan laten 
maken. Uiteraard was er een ginproeverij, 
aangevuld door een uitstekend walking 
diner van Hofmans Catering.

HET JAARPROGRAMMA
Het jaarprogramma kent vaste 
onderdelen (jaarfeest, roze woensdag 
en de kerstborrel), maar ook tijdens de 
andere maandelijkse bijeenkomsten is de 
invulling vaak net wat anders dan anders. 
Zo staat op dinsdag 11 april  een bezoek 
aan Van Mossel Autolease Nijmegen 
centraal. Het thema van de avond: Waar 
staan we over 5 jaar met mobiliteit? Het 
antwoord zal verrassen. Natuurlijk staat 
er een elftal elektrische auto’s klaar om 
aan de kritische blikken van de NUL24-

ers te worden onderworpen. Pas na die 
rijervaringen gaat de bar open en wordt 
het buffet geserveerd. Het belooft een 
onvergetelijke avond te worden. Op 
zaterdag 13 mei zijn we welkom bij Hop 
in ’t Slot, gehouden op het terrein van 
Slot Doddendael. Alweer de vijfde editie 
van een bierfestival met volop aandacht 
voor zeer verschillende binnen- en 
buitenlandse speciaalbieren. Hop in ’t 
Slot is een initiatief van NUL24-leden 
Maurice Huisman (Café Piet Huisman) 
en Jan Willem ’t Hooft (Slot Doddendael). 
Woensdag 19 juli is traditioneel de Roze 
woensdag van de Vierdaagse. Van 13 tot 
en met 15 oktober staat een weekendtrip 
gepland waarin de termen bier en 
feesten centraal staan. Daarover volgt 
ongetwijfeld nog meer informatie. Op 
zaterdag 18 november staat het Jaarfeest 
gepland in Slot Doddendael en het jaar 
wordt op dinsdag 12 december afgesloten 
met de traditionele kerstborrel. Kortom 
het belooft een fantastisch NUL24-jaar te 
worden.

KENNISMAKEN?
NUL24 is een hechte club, niet te groot, 
zodat je elkaar snel persoonlijk leert 
kennen. Dat zorgt voor een vertrouwde 
sfeer en dat merk je. Wil je er een keer bij 
zijn? Mail naar info@nul24.nl of bel 06 51 
05 56 95.
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Je kunt er niet meer makkelijk omheen, 

om de Podcast. Ze zijn overal te beluiste-

ren en de podcast is nog nooit zo populair 

geweest. In samenwerking met Raoul Toet 

van Zima Blue ben ik begonnen met het 

via podcasts – en dus al pratende – uit te 

leggen van wat het arbeidsrecht inhoudt. 

Daarnaast kan ik via de podcasts ook op 

een andere manier met jullie lezers kennis 

maken. 

Raoul en in het verlengde Zima Blue staan 

onder meer voor transparantie (I), maar 

ook voor het overtreffen van verwach-

tingen (II) en voor doorzettingsvermo-

gen (III) en vastberadenheid (IV). Met een 

minimale tijdsinput realiseert Raoul een 

maximale content output. Raoul komt bij 

ons kantoor bijna wekelijks over de vloer 

voor één of twee opnames. Hij geeft mij 

dan een seintje wanneer het tijd is om bij 

hem aan te schuiven, om daarna met hem 

te praten.

 

Eerder dit jaar koos ik definitief voor het 

opnemen van een aantal podcasts en wel 

na het zien van de film Babylon. Deze film 

gaat over de gouden jaren van Hollywood. 

De film gaat ook over de eerste grote tran-

sitiefase van de Amerikaanse filmindus-

trie. Een en ander is het gevolg van de 

uitvinding van de sprekende film. De spre-

kende film, in plaats van de stomme film. 

Gevolgd door de film in kleur, in plaats van 

de zwart wit film. Al pratende, probeer ik 

meer kleur te geven. Probeer ik het kleur-

rijk te laten zijn. De verhalen. De thema’s. 

En ik doe dat nu ook via de Kop Cast.

WERKWIJZE
Ik neem plaats en installeer mijzelf achter 

de microfoon. Het voelt soms wat onwen-

nig, zeker in het begin, maar als advocaat 

is spreken dagelijkse kost. Dus het is ook 

weer niet onmogelijk. Ik test de micro-

foon, hoor mijzelf en kijk mijn gespreks-

partner aan. We gaan spreken over wat 

ons bezighoudt. En wat ons bezighoudt, 

dat is met name het arbeidsrecht. En bin-

nen het arbeidsrecht heeft het ontslag-

recht weer een speciale plek. De Kop Cast 

draait echter niet (alleen) om het arbeids-

recht. De Kop Cast is er dus niet om alleen 

maar arbeidsrechtelijke wetsartikelen 

uit te leggen. Nee, de Kop Cast wil meer, 

daaronder begrepen nuttige informatie 

verschaffen voor werknemers, werkgevers 

en andere geïnteresseerden. En nuttige 

informatie vind je niet alleen in de wet. 

Die vind je ook in de rechtspraak en in de 

praktijk. Daar praat ik over. Daar praten 

wij over. 

GRIP
In onze podcast wordt kennis, kunde en 

kracht gedeeld. Aan de hand van voor-

beelden en verhalen streef ik ernaar om 

het arbeidsrecht meer kneedbaar te ma-

ken, ook voor de leek. Om er zo uiteinde-

lijk iets meer grip op te krijgen. Daarbij 

gebruik ik het recht als blauwprint, maar 

de podcast draait uiteindelijk ook en met 

name om verhalen en ervaringen. De er-

varingen van een advocaat, maar ook die 

van studenten, cliënten, professoren en 

(veel) meer interessante figuren. In de Kop 

Cast spreek ik onder meer over hoe het is 

om advocaat te zijn, want werken binnen 

de advocatuur kan best lastig zijn. 

•  Welke zaak kan je wel in goede gemoede 

aannemen en welke zaak niet? 

•  Wanneer handel ik als een goed of de 

beste advocaat? Doe ik dat alleen als ik 

enkel en alleen de belangen van mijn 

opdrachtgevers of cliënten behartig of is 

dat juist niet het geval? 

•  Treed ik op voor werkgevers of voor 

werknemers of voor allebei en kan dat? 

•  Waarom heb je een voorkeur om werkge-

vers of juist werknemers bij te staan? 

•  En wanneer sta je liever werkgevers of 

werknemers bij? 

Dit soort vragen speelt dagelijks. 

HOE VIND JE DE JUISTE ADVOCAAT?
Ook de cliënt en de opdrachtgever loopt 

tegen lastige vraagstukken aan: hoe vind 

je een goede advocaat en wanneer kan ik 

mijn zaak volledig aan de door mij inge-

schakelde advocaat toevertrouwen? We 

bespreken het, in de Kop Cast.

Momenteel zijn er meerdere Kop Casten 

gepubliceerd. 

•  Eén podcast gaat bijvoorbeeld over het 

lopen van een studentenstage bij een 

advocatenkantoor. Deze podcast is met 

name voor studenten bedoeld. 

•  Een andere podcast is een testpodcast 

en daar bespreek ik echt van alles. Deze 

podcast telt eigenlijk niet officieel mee 

voor de reeks. Maar de echte liefhebber 

kan ook daar naar luisteren. 

•  En de derde podcast, die veel korter is, 

gaat over ontslag, al dan niet wegens be-

drijfseconomische redenen of als gevolg 

van een ernstig en duurzaam verstoorde 

arbeidsrelatie. 

•  Hierna hebben wij er nog twee opgeno-

men. Ook deze zijn inmiddels geplaatst. 

Bij de podcast over het lopen van een stu-

denten stage, spreek ik met Zed de Lange, 

één van mijn studentstagiaires. We praten 

over hoe het is om als student werkzaam 

te zijn binnen een advocatenkantoor, of 

specifieker: bij Kop Advocaten. In episode 

twee of drie bespreek ik één van meest 

voorkomende ontslaggronden: een einde 

van de arbeidsovereenkomst wegens be-

drijfseconomische reden, of wegens een 

ernstig en duurzaam verstoorde arbeids-

relatie.

Na het opnemen van diverse podcasts 

weet ik het zeker: Dat het opnemen van 

een eigen Podcast – onder de naam De 

Kop Cast – hartstikke leuk en uitdagend is. 

Het is een nieuwe stap en we komen pas 

net op gang. Er zullen er nog velen volgen. 

Wil je een keer naar ons luisteren, in plaats 

van iets van ons lezen, zoek dan bijvoor-

beeld op Spotify. En toets daar op in: “De 

Kop Cast”.

Roel Kop
Molenveldlaan 158 – 6523 RN Nijmegen

(024) 737 03 76 – M 06 53 30 84 40

Roel@kopadvocaten.nl 

www.kopadvocaten.nl

De Kop Cast 
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(BIJNA) ALLES OVER PODCASTEN

De naam podcast is een combinatie 

van de woorden iPod en Broad-

cast. Vroeger werden de podcasts 

namelijk voornamelijk via een iPod 

beluisterd. Dat geeft meteen een 

goede indicatie over hoe oud het fe-

nomeen is (wie gebruikt er nog een 

iPod?). Een podcast is een korte of 

langere radio uitzending, die je altijd 

en overal kunt beluisteren. Ze gaan 

over elk denkbaar onderwerp en ze 

worden vaak ingezet als marketing-

tool. Soms worden ze gebruikt om 

het succes van bedrijven helder te 

maken, vaker is het een vorm van 

storytelling, alleen het medium is 

anders, geen film of gedrukte tekst. 

En het gebruik groeit snel, mensen 

vinden het relaxt om op een moment 

dat hen schikt naar een podcast 

te luisteren. Waarom maak je een 

podcast? Dat doe je (als onderne-

mer) vaak om potentiële (en ook wel 

bestaande) klanten te informeren en 

in beweging te krijgen. Podcasts zijn 

er in soorten en maten. Je kunt een 

open gesprek voeren, solo aan het 

woord zijn, of panels laten spreken. 

Het kan om fictie of non-fictie gaan 

en ze kunnen een educatieve func-

tie hebben. Vaak worden ze in een 

marketingstrategie ingezet, bedrij-

ven vertellen over hun bezigheden, 

met als onderliggende boodschap 

dat je vooral snel hun website moet 

bezoeken en een afspraak moet ma-

ken. Dat is namelijk altijd het doel 

van marketing, je bereik en omzet 

vergroten. Niks mis mee natuurlijk, 

wanneer je een waarheidsgetrouw 

verhaal vertelt. Roel Kop is met Kop 

Cast een podcast gestart waarin hij 

probeert helderheid te verschaffen 

in het werk van een arbeidsrecht-

advocaat en met name in het brede 

werkterrein. Wat doet hij, wat zijn 

zijn ervaringen, waarvoor kun je 

hem inschakelen en waar moet je 

als ondernemer in het arbeidsrecht 

rekening mee houden? Zinvol, leer-

zaam en vooral leuk. Doe jezelf een 

plezier en luister een keer, dan ga je 

dat zeer zeker vaker doen.

C H A N G E  CO LU M N RO EL KO P
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‘Start je dag met 
een gezond 

(werk)ontbijt’

Maak kennis met ontbijtmeetings bij Brasserie MANNA
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De coronapandemie heeft onze kijk op werk ingrijpend veranderd. Je 
aanwezigheid op kantoor is veranderd van een wetmatigheid in een optie. 

Je kunt (bijna) overal werken, thuis of op andere locaties. En dat doe je 
niet meer van negen tot vijf, maar op elk moment. Bijvoorbeeld tijdens een 

gezamenlijke ontbijtmeeting bij Brasserie MANNA.

C H A N G E YO U R B US I N E SS . N L

Werken is sinds 2020 opnieuw gedefinieerd. 
Op kantoor, thuis of op elke andere ge-
schikte locatie. Vergaderen kan ook digi-

taal, maar al snel drong het besef door dat het belang-
rijk is elkaar geregeld fysiek te ontmoeten. Dus is de 
mix tussen kantoor en thuis of op locatie de nieuwe 
werkelijkheid. Hoe begin je de dag dan mooier dan 
met een ontbijtmeeting?

NIEUWE ENERGIE
Wat is er dan mooier dan een gezamenlijk ontbijt, 
want ontbijten moet je toch. Een goede dag begint 
namelijk met een gezond ontbijt. Het geeft nieuwe 
energie en dat heb je nodig wanneer je bedenkt 
dat je ’s ochtends waarschijnlijk al zo’n acht uur 
niets hebt gegeten. Dan ben je weer toe aan vezels, 
vitamines en mineralen en natuurlijk aan een 
goeie kop koffie of thee. Dan kun je net zo goed 
het aangename met het noodzakelijke combineren. 
Vanaf 7.00 uur, met z’n tweeën lekker relaxt of in 
een formelere setting.

INTERNATIONAAL
Brasserie MANNA serveert een internationaal 
ontbijtbuffet, variërend van een eenvoudig Frans 
ontbijt (een verse croissant en een kop koffie) tot een 

uitgebreid ontbijt bestaande uit vele soorten vers 
gebakken zoet of hartig brood, een ruime keuze aan 
vlees-, kaas- of visbeleg, groenten en fruit, allerlei 

cereals met yoghurt of kwark, koffie, thee, verse 
sappen of een glaasje bubbels, maar ook à la minute 
bereide eiergerechten, sunny side up, geroerd of 
gewoon gekookt. Voel je je meer aangetrokken tot 
een ontbijt in USA of UK style, dan kan dat ook.

RESERVEER
Ontbijtmeetings zijn er in alle vormen en maten. 
Van een ontspannen collegiaal gesprek tot en met 
een serieuze meeting in een van onze boardrooms 
en alles daartussenin (reserveren is gewenst). 
Parkeren is tot 9.00 uur gratis. Blijf je langer, dan 
klap je gewoon je laptop open en begin je aan je 
werkdag. Kan het mooier?

‘Werken is sinds 2020 
opnieuw gedefinieerd’
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Online adverteren is een belangrijk onderdeel 

van de strategie van organisaties en is niet meer 

weg te denken uit de totale marketingstrategie. 

Met betaalde campagnes kun je heel gericht 

een enorm en zeer relevant bereik genereren 

waarmee je specifieke doelgroepen heel gericht 

activeert. Het is van belang om gezien en ge-

vonden te worden door de meest relevante po-

tentiële klanten om jouw organisatie gericht te 

laten groeien. De mogelijkheden zijn eindeloos, 

hiervoor is wel de juiste strategie cruciaal. Zeker 

sinds de kliktarieven factor 2 tot 3 hoger zijn 

geworden is hier ook een grote dosis creativi-

teit en kennis voor nodig. Hoe ga je om met de 

snelheid waarmee alles verandert en hoe zorg je 

ervoor dat betaalde campagnes converteren?

Belangrijk voor elke vorm van promotie en nog 

belangrijker voor betaalde campagnes is het 

doorlopen van de juiste keuzes als het gaat om 

de uitingen, strategie en de mix van kanalen. In 

de totale klantreis is niet elke uiting en/of kanaal 

geschikt. Door hier per doelstelling en klant-

case op maat naar te kijken kom je samen tot de 

juiste mix en meest effectieve strategie. Hierbij 

is de kennis van de branche(s) en doelgroep(en) 

hele nuttige input. Met deze input gaan wij aan 

de hand van meerdere databronnen feitelijk 

onderbouwen, waarmee we tot de juiste strate-

gie, kanalen en uitingen komen. Per kanaal en 

doel(groep) wordt hiervoor video, beeld en/of 

geschreven content ingezet. Hierbij worden per 

kanaal de uitingen afgestemd op de klantreis en 

KPI’s/ROI.

GERICHT ADVERTEREN
Google Ads is een van de meest bekende en 

populaire kanalen voor online adverteren. Het 

platform biedt de mogelijkheid om heel gericht 

zichtbaar te worden in de zoekresultaten van 

Google en hierdoor relevante (potentiële)op-

drachtgevers te bereiken en activeren. Wat niet 

iedereen weet is dat bereiken en activeren van 

(potentiële) opdrachtgevers ook kan op websites 

van derden en in apps. Met Google Ads kun je 

gericht adverteren op zoekwoorden en demo-

grafische kenmerken, zoals leeftijd, geslacht, 

interessegebieden en geografische locatie. Een 

succesvolle Google Ads-campagne begint bij 

het bepalen van de juiste zoekwoordcombina-

ties en het instellen van biedingen en targeting. 

Een andere succesfactor is de juiste biedstra-

tegie, zorgen voor relevante content en zorgen 

voor positieve gebruikerservaringen. Dit draagt 

bij aan de advertentieprestaties en verhoogt de 

conversieratio (verhouding tussen kliks en con-

versies). Het is daarom belangrijk om de adver-

tentiecampagne periodiek en gestructureerd te 

beoordelen, te toetsen aan de doelstellingen en 

te optimaliseren, zodat het maximale resultaat 

wordt behaald. Doorlopende optimalisaties zor-

gen voor hoge kwaliteitsscores en resulteert in 

een lagere kosten per klik. Naast het adverteren 

in de zoekresultaten zijn er nog meer promo-

tiemogelijkheden in Google zoals: display cam-

pagnes (banners op relevante externe websites), 

shopping campagnes (product promotie voor 

webshops), doelgroep Look-a-Likes (gericht op 

(potentiële) opdrachtgevers gelijk aan bezoekers 

die al geconverteerd hebben), videocampagnes 

(op YouTube en/of relevante externe websites), 

in app campagnes en/of op locatie campagnes 

in Google Maps. Voor campagnes in Google is 

het mogelijk om vooraf een ROI-berekening te 

maken, waarmee vooraf de ROI (return on in-

vestment) ook inzichtelijk wordt.

FACEBOOK EN INSTAGRAM (META)
Met meer dan 2,7 miljard maandelijks actieve 

gebruikers is Facebook een van de grootste so-

cial media platforms ter wereld. Doordat iedere 

gebruiker ingelogd is, weet Meta en daarmee 

Emixion veel van alle interessegebieden van de 

doelgroepen. Ook Instagram, dat eigendom is 

van Facebook, is met meer dan 1 miljard gebrui-

kers enorm populair. Beide platforms bieden 

uitgebreide mogelijkheden voor adverteren, 

zoals het targeten op interesses, demografische 

kenmerken en gedrag. Ook is het een belang-

rijk platform voor re-targeting- en Look-a-

Likes campagnes. Re-targeting/re-marketing 

campagnes worden getoond aan mensen die de 

website al eens bezocht hebben, om de bezoeker 

over te halen tot conversie. Bij een look-a-like 

campagne wordt de advertentie getoond aan 

een vergelijkbare doelgroep die op de website-

bezoekers lijken. Zo worden de advertenties 

gericht aan nieuwe potentiële klanten die ver-

gelijkbaar zijn met de huidige websitebezoekers. 

Zorg altijd voor afwisseling in de advertenties 

om te voorkomen dat de doelgroep afhaakt. 

Ook het instellen van de juiste biedingen en 

budgetten is essentieel om een optimale ROI te 

behalen.

TIKTOK
TikTok is een relatief nieuw platform, maar 

heeft in korte tijd een enorme groei doorge-

maakt. Met meer dan 1,1 miljard actieve ge-

bruikers is het platform vooral populair onder 

jongeren. Doordat iedere gebruiker ingelogd 

moet zijn, weet TikTok en daarmee Emixion 

veel van alle interessegebieden van de doelgroe-

pen. Adverteren op TikTok biedt dan ook uitge-

breide mogelijkheden om te targeten op deze 

doelgroep. Zo heeft Emixion een succesvolle 

multi-channel leerlingenwervingscampagne 

mogen inzetten voor een school in het voortge-

zet onderwijs. Hier zagen we dat ruim 60% van 

het verkeer vanuit TikTok hun weg vond naar 

de speciaal hiervoor ingerichte websitepagina’s. 

Hiervoor zijn creatieve en aantrekkelijke video-

advertenties ingezet. Een mooi voorbeeld waar 

je duidelijk ziet dat TikTok als platform perfect 

past bij de beoogde doelgroep, namelijk leerlin-

gen. TikTok is een platform waarbij authentici-

teit en creativiteit centraal staan. Emixion zorgt 

ervoor dat de video’s aansluiten bij de doelgroep 

en inspelen op de steeds veranderende trends.

LINKEDIN EN PINTEREST
LinkedIn is het grootste zakelijke social media 

platform ter wereld en biedt uitgebreide moge-

lijkheden voor adverteren aan B2B-organisaties. 

Adverteren op LinkedIn biedt onder andere de 

mogelijkheid om te targeten op functietitel, 

bedrijfsgrootte en industrie. Een succesvolle 

LinkedIn-campagne begint bij het bepalen van 

de juiste doelgroep en het maken van aantrek-

kelijke en relevante advertenties. Ook hier is het 

belangrijk om te zorgen voor afwisseling in de 

advertenties en het gebruik van creatieve en 

authentieke content. Ook het instellen van de 

juiste biedingen en budgetten is essentieel om 

een optimale ROI te realiseren. Een uitdaging 

voor adverteren op LinkedIn is dat het bedrag 

per klik hoger is dan bij andere kanalen. Dit 

komt omdat LinkedIn heel gericht weet wat 

onze interessegebieden zijn. Hierdoor is het ex-

tra belangrijk om de prestaties van de campagne 

goed te monitoren en te optimaliseren. Pinterest 

is het grootste social media platform ter wereld 

voor consumenten die zich nog oriënteren en 

op zoek zijn naar inspiratie. Deze fase is een 

belangrijke fase dit niet overgeslagen mag wor-

den, de klantreis begint namelijk niet gelijk bij 

de aankoop maar met het bepalen van je voor-

keuren. Pinterest biedt uitgebreide mogelijk-

heden voor adverteren met afbeeldingen en 

video en daarnaast ook vele opties om de juiste 

doelgroep te bereiken en activeren. Goed om te 

weten is dat Pinterest (nog) gezonde tarieven 

kent en juist voor de oriënterende (potentiële)

klanten een zeer effectief platform is. Ook hier is 

het belangrijk om te zorgen voor afwisseling in 

Online betaald adverteren: hoe doe je dat succesvol?
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de advertenties en het gebruik van cre-

atieve en authentieke content (Boards 

en Pins). Ook het instellen van de juiste 

biedingen en budgetten is essentieel om 

een optimale ROI te realiseren.

INDEED
Indeed is een van de meest populaire 

websites voor het plaatsen van va-

catures en het vinden van geschikte 

kandidaten voor openstaande posities. 

Adverteren op Indeed biedt uitgebrei-

de mogelijkheden om te targeten op 

specifieke locaties en functietitels. Het 

platform biedt verschillende adverten-

tieformats, zoals gesponsorde vacatures 

en bedrijfsprofielen. Het instellen van 

de juiste biedingen en budgetten is es-

sentieel om een optimaal rendement 

te behalen. We zien in de praktijk dat 

met de juiste strategie en vacaturetek-

sten er veel relevant respons is voor 

budgetten die heel goed in verhouding 

staan met andere opties voor betaalde 

werving van nieuw talent. In de we-

reld van online adverteren zien we dat 

er voor de meeste opdrachtgevers te 

veel mogelijkheden zijn om impact te 

creëren, doelgroepen te bereiken en 

activeren én jouw organisatie gericht 

te laten groeien. Of het nu gaat om het 

adverteren op Google, Indeed of social 

mediakanalen, het is belangrijk om de 

juiste keuzes te maken en strategie te 

ontwikkelen. Emixion heeft met haar 

bijna 18 jaar ervaring de juiste kennis 

om (online) impact te creëren geba-

seerd op de juiste KPI’s en onderbouwd 

met een gezonde ROI. Samen zorgen 

we voor meer zichtbaarheid, conversies 

(effect) en daardoor uiteraard groei van 

jouw organisatie. 

John Meijering
Emixion
Belanstelling? Neem contact 

op via: T +31 (0) 24 - 348 29 16  

Kerkenbos 1103C 

6546 BC Nijmegen of 

welkom@emixion.nl.



ONZE NETWERKFORMULE
Netwerken is het leggen en onderhouden van de juiste, vaak functionele contacten. 
Het achterliggende idee is om kennis, informatie en contacten met elkaar te delen 
of iemand om een meer directe gunst te vragen. Ja, dat is de officiële definitie van 
netwerken, maar netwerken is zoveel meer. Je leert op een informele manier mensen 
kennen, onderhoudt het contact met mensen die je al kent en vooral, je hebt samen 
veel plezier. Plezier is het kenmerk van elke netwerkborrel en daar doen we met onze 
ChangeYourBusiness-borrel alles aan. Mooie locatie, uitstekende service, niks mis met 
hapjes en drankjes en fijne gasten. Dat is de formule en dat willen we eigenlijk altijd zo 
houden! Met voor de echte diehards de Table for Ten.
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Hoe schrijf je een column 
over het schrijven van een 
interessante column?

Een column schrijven over het schrijven van een interessante column is een uitda-

gende opdracht. Hier zijn enkele tips om je op weg te helpen. Ten eerste moet je je 

lezers aanspreken en hun interesse wekken. Je zou kunnen beginnen met een vraag 

als: ‘Heb je ooit geprobeerd om een column te schrijven, maar vond je het moeilijk 

om het interessant te maken?’ Of je kunt de aandacht trekken met een anekdote of 

een citaat over het schrijven van columns.

Vervolgens kun je de lezer uitleggen waarom het schrijven van een interessante 

column belangrijk is. Je kunt bijvoorbeeld stellen dat lezers overspoeld worden met 

informatie en dat een column alleen hun aandacht zal trekken als deze boeiend is en 

hen iets nieuws of interessants biedt. Een andere nuttige tip is om jezelf af te vragen 

wie je doelgroep is en wat hen interesseert. Als je weet voor wie je schrijft, kun je je 

concentreren op de onderwerpen en de toon die het meest aansprekend zijn voor je 

lezers.

Vervolgens kun je enkele strategieën beschrijven om je column interessanter te ma-

ken. Dit kunnen bijvoorbeeld zijn:

•  Gebruik persoonlijke ervaringen of anekdotes om een   punt te illustreren of je lezers 

te laten zien hoe het onderwerp relevant is voor hun leven.

•  Wees creatief met je taalgebruik en zorg ervoor dat je schrijfstijl past bij het onder-

werp en de doelgroep. Bijvoorbeeld, humor kan de aandacht van de lezer trekken en 

hen betrokken houden bij het onderwerp.

•  Vermijd clichés en jargon en gebruik in plaats daarvan eenvoudige, duidelijke taal 

die gemakkelijk te begrijpen is.

•  Probeer een unieke invalshoek te vinden die nog niet eerder is behandeld en die de 

lezer uitdaagt om na te denken of nieuwe ideeën te overwegen.

Ten slotte kun je je column afsluiten met een samenvatting van de belangrijkste 

punten en een oproep tot actie. Je kunt bijvoorbeeld de lezer aanmoedigen om te 

reageren op je column en hun mening te delen over hoe je een interessante column 

kunt schrijven. Met deze tips en strategieën kun je een interessante column schrij-

ven over het schrijven van interessante columns. Vergeet niet om je eigen creativi-

teit en stijl toe te voegen om je column echt uniek en boeiend te maken.

Deze column is niet door mij geschreven, maar door CHATGTP, dus door Kunstma-

tige Intelligentie. Ik heb niets in de tekst gewijzigd!  Wat vinden we van deze nieuwe 

mogelijkheid? Maakt het wat uit dat een column geen mensenwerk is? Mag je als 

‘opdrachtgever’ jouw naam zetten onder een tekst die je niet zelf bedacht hebt?  Be-

tekent deze ontwikkeling voor de toekomst dat wij slechter teksten kunnen gaan 

bedenken net zoals het hoofdrekenen minder werd onder invloed van de rekenma-

chine? En het einde van de columnist, redacteur en de tekstschrijver?

Erg knap vind ik het dat een programma zo’n tekst kan leveren! Zowel qua inhoud als 

taal. Maar grappig is wel dat het programma zich niet houdt aan haar eigen tips. Dat 

stelt ook wat gerust.

Wouter van der Loon (nou ja….)

Wouter van der Loon
Pensionado en organisatiecoach

November 2022
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